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REVISTA PRESEI 
 

 FORT, Asociaţia de Monitorizare Taxi Transilvania şi Clever acţionează COTAR în instanţă 
Federaţia Operatorilor Români de Transport (FORT), Asociaţia de Monitorizare Taxi Transilvania şi Clever anunţă 
că au contestat în instanţă reprezentativitatea la nivel naţional şi de sector a Confederaţiei Operatorilor şi 
Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) în dialogul cu autorităţile. 
Cele trei organizaţii arată, într-un comunicat de presă remis marţi MEDIAFAX, că dosarul, având numărul 
16992/3/2019, a fost depus la Tribunalul Bucureşti. 
Federaţia Operatorilor Români de Transport (FORT), Asociaţia de Monitorizare Taxi Transilvania şi Clever îşi 
exprimă astfel nemulţumirea privind acţiunile COTAR de promovare a unor interese pe care ei le consideră 
nereprezentative la nivelul industriei. 
Cele trei organizaţii mai susţin că statutul nereprezentativ al COTAR în dialogul cu autorităţile reprezintă o barieră 
pentru eforturile de modernizare a cadrului legislativ actual şi de asigurare a unei concurenţe reale în industrie. 
“Pentru a fi reprezentativă la nivel de industrie, confederaţia ar trebui să fie formată din cel puţin două federaţii 
patronale, conform prevederilor în vigoare pentru constituirea unei confederaţii, şi să aibă membri care să 
activeze în toate tipurile de activităţi din sector, criterii care nu sunt în acest moment îndeplinite. În acelaşi timp, 
o mare parte dintre membrii confederaţiei nu mai sunt în activitate, nu mai activează în domeniul transporturilor 
sau sunt în prezent dezafiliaţi şi înscrişi în alte federaţii. Implicit, membrii rămaşi activi nu însumează, prin 
angajaţii lor, procentele minimale cerute de lege”, a transmis Augustin Hagiu, preşedintele Federaţiei Operatorilor 
Români de Transport (FORT). 
“COTAR nu doar că nu îndeplineşte criteriile legale şi de legitimitate ca reprezentant principal al patronatelor din 
sectorul transporturilor din România, dar în ultimii ani a încercat de nenumărate ori să elimine orice aplicaţie de 
tip agregatoare de taxi. Au avut cinci propuneri de regulamente la Primăria Bucureşti şi trei propuneri de 
ordonanţe în detrimentul şoferilor de taxi şi aplicaţilor, iar în acest moment urmăresc eliminarea totală a 
concurenţei. În condiţiile în care peste 70% dintre şoferii de taxi folosesc aplicaţiile agregatoare de tipul Clever ca 
principală sursă de preluare a comenzilor, considerăm că membrii COTAR ignoră în mod voit dorinţa 
taximetriştilor”, a precizat şi Anca Gherle, Public Affairs Clever. 
"COTAR nu mai reprezintă interesele industriei de taximetrie în ansamblu, ci doar a unor companii de transport 
membre ale căror iniţiative susţin instaurarea unui monopol pe piaţa de transport de persoane şi care sunt mai 
degrabă interesate să protejeze interesele financiare ale patronilor de companii de transport”, a transmis Ioan 
Pugna, vicepreşedinte al Asociaţiei de Monitorizare Taxi Transilvania. 
Aplicaţiile de mobilitate urbană sunt folosite de peste 2,5 milioane de români, potrivit sursei citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Moţiunea de cenzură pentru demiterea Guvernului a fost RESPINSĂ / PSD: Nu a întrunit nici măcar votul 
tuturor aleşilor Opoziţiei / Tăriceanu: E greu, băieţi, fără liste suplimentare? E greu! 
Camera Deputaţilor şi Senatul au dezbătut şi votat, marţi, în plenul reunit, moţiunea de cenzură prin care 
partidele de opoziţie au cerut demiterea Guvernului Dăncilă. 
UPDATE ora 19:22: PSD: Moţiunea nu a întrunit nici măcar votul tuturor parlamentarilor acestei Alianţe a 
Austerităţii 
PSD transmite că respingerea moţiunii de cenzură "confirmă faptul că Guvernul se bucură de un sprijin 
parlamentar stabil care va permite continuarea realizării promisiunilor faţă de electorat" şi că moţiunea nu a 
întrunit toate voturile parlamentarilor care s-au coalizat pentru a vota "pentru". 
"PSD salută votul prin care a fost respinsă cea de-a treia moţiune de cenzură împotriva Cabinetului condus de 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă. Acest vot confirmă faptul că Guvernul se bucură de un sprijin parlamentar stabil 
care va permite continuarea realizării promisiunilor angajate faţă de electorat în decembrie 2016. A fost un vot 
pentru stabilitate şi pentru continuitate. În acelaşi timp, acest vot a sancţionat lipsa de alternativă a Opoziţiei şi 
aventura economică pe care o propuneau unii dintre reprezentanţii partidelor semnatare ale moţiunii. Din fericire 
pentru români, tentativa Alianţei Austerităţii de a arunca România într-un haos economic şi social a eşuat. 
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Moţiunea nu a întrunit nici măcar votul tuturor parlamentarilor acestei Alianţe a Austerităţii, ceea ce 
demonstrează că nici măcar ei nu şi-au dorit cu adevărat să vină la guvernare şi au pus în scenă un spectacol ieftin 
pentru a-şi păcăli proprii alegători", conform unui comunicat remis MEDIAFAX de către PSD. 
Reprezentanţii social-democraţilor transmit că votul de respingere a moţiunii de cenzură din Parlament "arată 
unitatea solidă din interiorul PSD şi buna colaborare cu partenerii de coaliţie". 
"PSD va folosi cu înţelepciune şansa, reconfirmată astăzi, de a continua realizarea programului de guvernare. Deşi 
s-au făcut paşi importanţi în privinţa creşterilor de venituri ale cetăţenilor şi în evoluţiile economice, PSD 
consideră că sunt încă români care nu au simţit într-un mod consistent beneficiile creşterii economice. 
Problemele sociale ale acestor cetăţeni vor reprezenta prioritatea Guvernului pentru perioada rămasă până la 
finalul acestui mandat legislativ. De asemenea, Guvernul va avea posibilitatea de a derula programele de investiţii 
şi proiectele cu fonduri europene care au fost pregătite pentru acest an şi care vor avea un rol important în 
dezvoltarea economică şi pentru susţinerea viitoarelor majorări de pensii şi salarii prevăzute în programul de 
guvernare", conform sursei citate. 
UPDATE ora 19:20: Călin Popescu Tăriceanu, ironii după moţiune: E greu, băieţi, fără liste suplimentare? E greu! 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a postat, marţi, un mesaj ironic după ce moţiunea de cenzură a 
Opoziţiei a fost respinsă, întrebând retoric "E greu, băieţi, fără liste suplimentare? E greu!". 
"Moţiunea de cenzură a căzut! E greu, băieţi, fără liste suplimentare? E greu!", a fost mesajul postat de Călin 
Popescu Tăriceanu, pe Twitter. 
UPDATE ora 17.55 Dăncilă, după ce a picat moţiunea de cenzură: Îmi întăreşte convingerea că suntem o alianţă 
puternică 
Viorica Dăncilă a declarat, după ce Parlamentul a respins moţiunea de cenzură, că rezultatul i-a întărit 
convingerea că PSD-ALDE este o alianţă puternică. Premierul a adăugat că votul la moţiune arată şi că opoziţia a 
tratat cu neseriozitate demersul pe care l-a avut. 
„A fost tratată cu multă neseriozitate. În momentul în care depui o moţiune de cenzură trebuie să vii cu un 
program. În această moţiune am văzut superficialitate, jigniri, ceea ce demonstrează că nu a fost tratată cu 
seriozitate. 15 ministere ne-au spus, dar nu ne-au spus cum s-au gândit la 15, de ce nu 17, de ce nu 13?”, a 
afirmat Viorica Dăncilă, după respingerea moţiunii de cenzură în plenul reunit de marţi al Parlamentului. 
Întrebată dacă rezultatul moţiunii îi întăreşte poziţia în fruntea Guvernului şi în partid, Dăncilă a răspuns: „Nu ştiu 
dacă acest lucru îmi întăreşte poziţia, dar îmi întăreşte convingerea că suntem o alianţă puternică. Mie îmi 
întăreşte încrederea în colegii de alianţă”. 
Camera Deputaţilor şi Senatul au respins, marţi, în plenul reunit, moţiunea de cenzură depusă de partidele de 
opoziţie pentru demiterea Guvernului Dăncilă. 
Din numărul total de parlamentari care este 465, au fost prezenţi 350. Au fost exprimate 210 voturi dintre care 
voturi „pentru” 200, voturi „împotrivă” 7, abţineri 3. Pentru ca moţiunea să fie adoptată erau necesare 233 de 
voturi „pentru”. 
UPDATE ora 17.35 Moţiunea de cenzură pentru demiterea Guvernului Dăncilă a fost respinsă 
Camera Deputaţilor şi Senatul au respins, marţi, în plenul reunit, moţiunea de cenzură depusă de partidele de 
opoziţie pentru demiterea Guvernului Dăncilă. Au fost 202 voturi pentru şi 7 abţineri, potrivit unor surse politice. 
Ca să fi trecut moţiunea erau necesare 233 de voturi. 
La o numărătoare reluată au fost exprimate 200 voturi „pentru”, 7 „împotrivă” şi 3 abţineri. 
Prin urmare, din numărul total de parlamentari care este 465, au fost prezenţi 350. Au fost exprimate 210 voturi 
dintre care voturi pentru 200, voturi contra 7, abţineri 3. 
Potrivit procedurii parlamentare, o moţiune de cenzură poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al 
deputaţilor şi senatorilor şi se comunică Guvernului la data depunerii. Pentru a fi adoptată, o moţiune de cenzură 
are nevoie de votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor, în acest caz 233 de voturi, în contextul în care 
Parlamentul are un număr total de 465 de senatori şi deputaţi. 
Ludovic Orban declara, joia trecută, că opoziţia are asigurate 215 voturi la moţiunea de cenzură. 
În cadrul dezbaterilor moţiunii de cenzură premierul Viorica Dăncilă a declarat că opoziţia nu îşi doreşte cu 
adevărat să vină la guvernare, precizând că partidele care susţin moţiunea de cenzură sunt „Alianţa Austerităţii”. 
Premierul a adăugat că opoziţia nu are idei sau program de guvernare, ci doar „mistifică adevărul”. 
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De asemenea, şeful Executivului le-a recomandat partidelor din opoziţie să pună moţiunea într-un plic şi s-o 
trimită direct la preşedintele Klaus Iohannis la Cotroceni. 
Ea a mai spus că că datoria publică a României nu a crescut, aşa cum admite Opoziţia. Premierul a afirmat că în 
realitate datoria publică a ţării a scăzut de la 37.3% din PIB la 34.9% din PIB. 
La rândul ei, Raluca Turcan, liderul deputaţilor a declarat, marţi, că cel puţin doi miniştri ar trebui să fie în 
penintenciar, alături de Liviu Dragnea, după reprimarea protestului din 10 august 2018 şi cozile care au fost la 
secţiile de vot în diaspora la europarlamentarele din 26 mai. 
Preşedintele USR, Dan Barna, a spus că Guvernul Dăncilă este marcă înregistrată Liviu Dragnea, precizând că nu 
doreşte Executivului soarta fostului lider PSD, ajuns în închisoare, dar că doreşte să se facă dreptate. 
În schimb, Florin Iordache a declarat că ar folosi un singur cuvânt şi anume „ipocrizie” ca să descrie textul moţiunii 
de cenzură. Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor a adăugat că opoziţia e ipocrită atunci când critică guvernul 
pentru ordonanţe de urgenţă, însă blochează Parlamentul, prin sesizări la CCR. 
Totodată, Călin Popescu Tăriceanu a a declarat, la dezbaterea moţiunii de cenzură, că în cartea de muncă a lui 
Ludovic Orban probabil că scrie activist politic sau agitator politic, precizând că în fruntea PNL se află un şomer. 
Liderul ALDE a adăugat că Opoziţia vorbeşte în moţiune despre „frânghie în casa spânzuratului”, fiind susţinătorii 
unui şef de stat care inventează teme politice desprinse din filmul „Wag the Dog”, în care este inventat un război 
ca să ascundă o relaţie neprincipială cu preşedintele. 
UPDATE ora 17.25 Dăncilă, către partidele de opoziţie: Aţi devenit mult prea devreme aroganţi. Vă va duce la 
pierzanie 
Viorica Dăncilă le-a transmis, marţi, parlamentarilor din opoziţie, că au devenit mult prea devreme aroganţi şi că 
acest lucru o să îi ducă la pierzanie. Premierul i-a întrebat pe liberali cum vor să guverneze dacă nu au un program 
stabilit. 
„Aţi devenit mult prea devreme aroganţi, iar această aroganţă vă va duce la pierzanie la fel cum s-a întâmplat şi 
altădată. Ne vom vedea la următoarele alegeri generale şi vom vedea dacă veţi vorbiîn acelaşi mod.Nu este o 
ameninţare, este încrederea pe care o putem genera din partea oamenilor, pe care oamenii ne-o vor da pentru 
ceea ce facem, nu pentru jignirile pe care dumneavoastră le aduceţi în prim-plan pentru ca nu aveţi altceva. Nu 
aveţi un program de guvermare, a zis chiar domnul Cîţu. Dacă nu aveţi un plan de guvernare cum vreţi să 
guvernaţi această ţară?”, a declarat Viorica Dăncilă, în timpul dezbaterii moţiunii de cenzură în plenul reunit al 
Parlamentului. 
Premierul a adăugat că Opoziţia va rămâne în istorie pentru ura adusă în societatea românească. 
„Sunt sigură că PSD rămâne în istorie pentru deciziile bune pe care le-a luat pentru români. Nu a luat nicio decizie 
împotriva românilor. Alţii au făcut-o şi românii nu uită. Dumneavoastră veţi rămâne în istorie pentru ura pe care 
aţi adus-o în societatea românească. Acest lucru va fi taxat de către români”, a mai spus Dăncilă. 
În încheiere, şeful Executivului a precizat că nu a avut niciodată plângeri penale. 
„Nu am avut niciodată probleme penale, nu am probleme penale şi nu judceaţi oamenii”, a conchis Viorica 
Dăncilă. 
UPDATE ora 17.16 Nicolae: Indiferent cât şi-ar dori puterea, „URSS-PLUS” vor dovedi capacitate zero de 
guvernare 
Şerban Nicolae a afirmat ironic că oricât şi-ar dori puterea „URSS-PLUS” şi alte partide din opoziţie, toţi ar dovedi 
că au capacitate zero de guvernare. Senatorul PSD a avut comentarii şi la adresa lui Gigel Ştirbu, spunând că 
liberalul i-a primit cadou în punga de pufuleţi. 
"Abia aştept următoarea moţiune de cenzură. Vreau să văd pe cine o să pună PNL să se facă de râs. Data trecută l-
aţi avut pe unul care citea săracul până şi pauzele dintre litere. E primul om care a reuşit să citească pauzele 
dintre litere, provenit de la şcoala ajutătoare probabil şi pe colegul meu, reprezentantul celui mai principal partid 
şi singurul conloc... şi aici s-a oprit. N-am zis nimic de ochelarii ăia primiţi cadou în punga de pufuleţi", a declarat 
Şerban Nicolae, la dezbaterea moţiunii de cenzură în plenul reunit al Parlamentului. 
De asemenea, senatorul PSD a avut un comentariu ironic şi la adresa Alianţa 2020 USR-PLUS, numind-o „Alianţa 
URSS-PLUS”. 
"Indiferent cât şi-ar dori unii puterea, URSS-PLUS şi alţii să-şi dovedească iar capacitatea zero de guvernare", a 
spus social-democratul 
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La momentul citirii moţiunii de cenzură, miercurea trecută, în plenul reunit al Parlamentului de către deputatul 
PNL Gigel Ştirbu, liberalul purta ochelari cu rame galbene. 
UPDATE ora 17.10 Dăncilă, atac la Turcan: Mai uşor cu ameninţările. Vă puteţi da doctoratul în plângeri penale 
Viorica Dăncilă i-a transmis, marţi, liderului deputaţilor PNL, Raluca Turcan, să „o lase mai uşor cu ameninţările”. 
Premierul a afirmat că PNL ar fi trebuit să vină, în textul moţiunii de cenzură, cu argumente, nu cu jigniri. 
„Doamnă Turcan, vorbiţi de ignorarea votului oamenilor. Noi am învăţat din acest vot. Am văzut care sunt 
greşelile şi nu le repetăm. Însă dumneavoastră ignoraţi votul românilor. Românii au votat în 2016 pentru o 
majoritate PSD-ALDE în Parlament tocmai pentru a guverna această ţară. Încercaţi să faceţi diferenţa între votul la 
alegerile parlamentare şi votul la europarlamentare sau locale. Am să rog pe cineva să vă explice semnificaţia 
fiecărui vot pentru că văd că nu puteţi să faceţi faţă. În acelaşi timp mai uşor cu ameninţările stimată doamnă. Ştiu 
că puteţi să vă daţi dctoratul în plângeri penale, pentru că faceţi acest lucru pentru tot ceea ce nu vă convine. O să 
faceţi plângeri penale împotriva tuturor celor care nu v-au votat şi nu o să vă voteze niciodată pentru că nu 
inspiraţi încredere? Aceasta este metoda pe care vreţi să o folosiţi? Acest lucru înseamnă democraţie? Cine nu 
este de acord cu mine este împotriva mea şi îi fac plângere penală? Mai mult, poate chiar de Înaltă trădare, 
pentru că ne-am obişnuit cu acest lucru”, a declarat Viorica Dăncilă, la dezbaterea moţiunii de cenzură. 
Premierul a afirmat că ar fi fost mai util dacă PNL ar fi venit în textul moţiunii de cenzură cu argumente, nu cu 
jigniri. 
„Atunci mă întreb, cum reprezentaţi dumnevoastră această ţară? Cu plângeri penale împotriva primului ministru 
pentru un parteneriat strategic cu o altă ţară? Aceasta este modalitatea dumneavoastră de abordare? A spus şi 
repet, oamenii nu apreciază jignirile. Aş fi vrut să veniţi cu argumente. Cred că ar fi fost mult mai bune şi dacă tot 
vorbiţi de partide mici, cred că faceţi referire la partidul care v-a promovat, la PDL, în niciun caz la PSD”, a adăugat 
Dăncilă. 
Şeful Executivului a mai spus că guvernul său a emis 114 ordonanţe de urgenţă, la fel ca guvernul Cioloş, însă nu a 
modificat codurile penale într-o singură zi ca fostul guvern. 
„Am ascultat cu multă atenţie ceea ce aţi spus. Am crezut că veţi avea abordări diferite, că veţi folosi 
argumentele, nu jignirile. Se pare că este un scenariu pe care îl repetaţi de fiecare dată când este moţiune de 
cenzură. Aţi vorbit despre ordonanţele de urgenţă. Vă reamitesc că guvernul Cioloş a dat într-un an de zile 114 
OUG, Guvernul Boc a dat 130, guvernul Dăncilă a dat 114 OUG, dar există o diferenţă. Guvernul Dăncilă nu a făcut 
ceea ce a făcut guvernul Cioloş, nu a modificat 151 de articole într-o singură noapte, din Codul penal şi Codul de 
procedură penală. De ce folosiţi dublul standard? De ce spuneţi numai ceea ce vă convine?”, le-a transmis Dăncilă 
parlamentarilor opoziţiei. 
UPDATE ora 16.48 A începutul votul moţiunii de cenzură în Parlament  
Votul este secret cu bile, iar pentru ca moţiunea să fie adoptată sunt necesare 223 de voturi din numărul total de 
465 de parlamentari.  
UPDATE ora 16.40 Tăriceanu, despre Iohannis: Inventează teme politice desprinse din filmul Wag the Dog 
Călin Popescu Tăriceanu a declarat că Opoziţia vorbeşte în moţiune despre „frânghie în casa spânzuratului”, fiind 
susţinătorii unui şef de stat care inventează teme politice desprinse din filmul „Wag the Dog”, în care este 
inventat un război ca să ascundă o relaţie neprincipială cu preşedintele. 
„Vă imaginaţi că vi se cuvine şi conducerea Comisiei Europene şi NATO şi ce vreţi dumneavoastră. Din păcate 
pentru dumneavoastră nu aţi câştigat decât o mică bătălie politică care după cum se vede nu prea vă aduce niciun 
câştig la care aţi visat şi de aceea vă deprimă. Vorbiţi de ameninţări tocmai dumneavoastră care credeţi că 
înjurăturile şi memeurile de pe reţelele de socializare ţin loc de programe politice sau de platforme electorale. Aţi 
ridicat insulta la rang de virtute. Am impresia că vorbiţi de frânghie în casa spânzuratului pentru că sunteţi 
susţinătorii al unui preşedinte care a împărţit România între alegătorii lui şi penali, între pesedişti şi restul lumii. Al 
unui preşedinte care lipseşte cu săptămânile de la slujbă, iar când revine sporadic inventează teme politice parcă 
sunt desprinse din celebrul film „Wag the dog”, în care ştiţi că preşedintele inventează un război ca să îşi ascundă 
o relaţie neprincipială. Nu suntem chiar în această situaţie, stăm mult mai bine. Preşedintele nostru e mult mai 
paşnic. Inventează numai mişcări de stradă şi referendumuri doar pentru a-şi acoperi inactivitatea şi lipsa de 
viziune”, a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la dezbaterea moţiunii de cenzură în plenul reunit al Parlamentului. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Liderul ALDE a afirmat că textul moţiunii de cenzură „i-a pus capac” şi că politicienii ori nu mai au imaginaţie, ori 
au prea multă. 
„În calitate de parlamentar am trecut prin nenumărate moţiuni de cenzură. La unele din ele am fost în sală, la 
altele am fost în banca ministerială, iar timp de patru ani cât am fost prim-ministru am fost confruntat cu 
nenumărate moţiuni de cenzură, din păcate pentru care care le-au înregistrat nu a fost niciuna de succes. M-am 
obişnuit să dau piept cu tot felul de acuzaţii la adresa mea sau a guvernului pe care îl conduceam sau din care 
făceam parte. Am trecut peste aceste acuzaţii, unele dintre ele de-a dreptul hilare, pentru că am înţeles că acesta 
este jocul democratic, este dreptul opoziţiei de a depune moţiuni de cenzură. Este un moment adânc şi larg 
mediatizat, stau rudele şi vă urmăresc, prietenii, unii din activiştii de partid. E un spectacol fără doar şi poate. 
Totuşi cred că textul prezentei moţiuni de cenzură cu toată experienţa pe care o am mi-a pus capac. O fi semn că 
politicienii nu mai au imaginaţie sau poate au prea multă. Fără îndoială, vă asigur că nu cred că guvenarea PSD-
ALDE este una perfectă. E departe de a fi perfectă. Am făcut şi lucruri bune, unele foarte bune, am făcut şi 
greşeli”, a explicat Tăriceanu. 
El le-a transmis parlamentarilor din opoziţie că vorbesc despre ameninţări, şantaj, violenţe şi teroare, însă şi ei au 
apelat la astfel de demersuri. 
„Dar citez din moţiune: -În doi ani şi jumătate PSD-ALDE a distrus rolul instituţiilor fundamentale- sau -nu ştiţi să 
guvernaţi decât prin ameninţări, şantaj, violenţe şi teroare-. Haideţi să fim serioşi, mi se pare cam prea mult. Am 
ştiut că moţiunea aceasta nu este serioasă, am văzut că a fost citită de finul meu, dar nu mă aşteptam să mergeţi 
pâmă acolo. Dumneavoastră, iniţiatorii acestei moţiuni, vorbişi de dezbinare, ameninţări, şantaj şi de teroare? 
Dumneavoastră care sunteţi reprezentanţii unor partide incapabile în ultimii ani să câştige alegerile pentru a 
accede la putere, dar vreţi să o faceţi prin lupte prin jandarmii, prin instaurarea de teroare, prin blocarea arterelor 
de circulaţie. Vă spun lucruri care ştiu că vă dor. Dumneavoastră care promiteţi lichidări de proprietăţi şi arestări 
de oameni prin ordonanţe de urgenţă? Dumneavoastră care credeţi că drepturile omului sunt un lux? Aveţi 
curajul să vorbiţi aici în Parlament? Care contestaţi proprietatea privată şi spuneţi că familia ar trebui să dispară 
ca să trăim în grup. Dumneaviastră care vă burduşiţi listele electorale, şi conducerea partidelor politice cu 
odraslele foştilor securişti? Dumneavoastră care atunci când în urma unui vot fraudat reuşiţi să obţineţi un scor 
bun şi vă comportaţi ca şi cum aţi fi câştigat toate alegerile pe următorii doi ani şi pe următorul ciclul electoral”, a 
mai spus Tăriceanu. 
UPDATE ora 16.35 Tăriceanu, atac la Orban: Cred că în cartea lui de muncă scrie ori activist politic, ori agitator 
Călin Popescu Tăriceanu a a declarat, la dezbaterea moţiunii de cenzură, că în cartea de muncă a lui Ludovic 
Orban probabil că scrie activist politic sau agitator politic, precizând că în fruntea PNL se află un şomer. 
„Stau şi mă gândesc cum ar arăta un Guvern, dacă această moţiune ar trece. Ar fi un Guvern mozaic condus de un 
şomer politic? Mă refer la domnul Orban, evident. Cred că în cartea lui de muncă scrie ori activist politic, ori 
agitator politic. Nu ştiu care îi place mai mult. În loc ca un partid să aibă în fruntea lui un om care să aibă profesii 
liberale să aibă un şomer. Am auzit că vă certaţi rău acum ca şi cum aţi fi după o înfrângere, nicidecum după o 
victorie. Acest Guvern ar fi completat de oameni precum Dacian Cioloş, Dan Barna sau chiar Raluca Turcan”, a 
afirmat Călin Popescu Tăriceanu, la dezbaterile pe marginea moţiunii de cenzură în plenul reunit al Parlamentului. 
„Vă dau un sfat: uitaţi de această moţiune că altminteri a nu va fi decât hârtia de turnesol prin care veţi fi văzuţi 
cum sunteţi de fapt. O să închei prin cuvintele lui Abraham Lincoln «mai bine să taci şi să fii considerat un ignorat, 
decât să vorbeşti şi să spulberi orice îndoială»”, a completat Tăriceanu. 
Liderul ALDE a mai spus, referitor la ameninţările PNL că vor face plângeri penale membrilor Guvernului că s-ar 
putea la un moment dat să ajungă din vânători vânaţi. 
„Văd cât de des umblaţi cu ameninţări de dosare penale ceea ce mă face să cred că păstraţi un culoar la DNA prin 
care faceţi dosare penale. Cei din pădure se răzgândesc repede şi riscul este să deveniţi din vânători vânaţi”, a 
conchis Tăriceanu. 
UPDATE ora 16.00 Barna: Ăsta e un Guvern marcă înregistrată Dragnea. Nu îi dorim soarta creatorului, dar 
vrem dreptate 
Preşedintele USR, Dan Barna, a declarat, marţi, la dezbaterea pe moţiunea de cenzură, că Guvernul Dăncilă este 
marcă înregistrată Liviu Dragnea, precizând că nu doreşte Executivului soarta fostului lider PSD, ajuns în 
închisoare, dar că doreşte să se facă dreptate. 
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"USR spune de un an de zile ca acest guvern trebuie să plece. De fapt, acest guvern nu trebuia să ajungă vreodată 
să guverneze România. Guvernul Dăncilă a fost o greşeală de la început şi este o catastrofă în prezent. Guvernul 
Dăncilă este creaţia unui om care s-a crezut întotdeauna mai presus de lege şi astăzi ştim cu toţii unde este. 
Pentru că nimeni nu este şi nu va fi în România mai presus de lege", a spus Dan Barna, în plenul Parlamentului. 
Liderul USR a arătat că o coincidenţă nefericită face ca acest guvern să se fi suprapus peste momente prea 
importante din istoria noastră actuală, respectiv preşedinţia UE şi alegerile pentru Parlamentul European. 
"Aşa am avut “şansa” să ne facem de râs nu doar la noi în ţară, ci în întreaga Europă. Dar mai mult de atât, şi ceea 
ce contează cu adevărat, aşa cum am văzut la alegerile din mai, acest guvern nu mai are susţinerea alegătorilor. 
Românii nu mai vor să fie ruşinea Europei, cu cozi de kilometri la secţiile de vot şi guvernanţi care îi sfidează în 
faţă. Doar un sfert dintre alegători au mai votat la aceste ultime alegeri pentru coaliţia PSD - ALDE. Asta e tot ce 
au mai putut să strângă PSD şi ALDE după 2 ani şi jumătate de guvernare, pe care au început-o de la peste 50% 
susţinere electorală. Este un mesaj cât se poate de clar pe milioane de români care au mers la vot pe 26 mai l-au 
transmis: Acest Guvern trebuie să plece!", a mai spus Dan Barna. 
Dan Barna a precizat că social democraţii şi cei din ALDE au ignorat voinţa oamenilor din stradă timp de doi ani şi 
jumătate. "Mai întâi aţi ignorat protestele. Apoi aţi încercat să le spargeţi prin forţă, de am ajuns în toate jurnalele 
lumii cu ştiri despre violenţele comise de jandarmi la comanda acestui Guvern; I-aţi jignit în fel şi chip pe românii 
din Diaspora, apoi aţi încercat să le blocaţi votul. Sute de mii de români au stat ore întregi în picioare la cozile 
interminabile de la secţiile de vot şi mulţi dintre ei tot nu au reuşit să voteze. Domnilor colegi, le datoraţi măcar 
scuze acestor oameni! Românii nu mai vor un guvern girat de penali. Iar acesta este un Guvern marcă înregistrată 
Liviu Dragnea - nu îi dorim soarta creatorului, dar ne dorim dreptate pentru toţi cei care au fost abuzaţi, într-un fel 
sau altul, de acest Guvern, de la instaurarea lui", a mai spus liderul USR. 
Preşedintele USR şi-a încheiat discursul spunând că dacă social democraţii vor refuza încă o dată să asculte ce 
spune majoritatea românilor, viitorul lor politic va arăta foarte sumbru. "Deja ALDE nu a reuşit să mai intre în 
Parlamentul european şi a dispărut ca actor politic de la Bruxelles. Dacă vă încăpăţânaţi să salvaţi acest guvern, în 
2020 veţi dispărea odată cu el", a conchis Barna. 
UPDATE ora 15.55 Dăncilă, despre votul din Diaspora: Speraţi să vă vedeţi adversarii politici după gratii 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, în timpul moţiunii de cenzură că problemele privind votul din diaspora 
de la alegerile europarlamentare s-au datorat din cauza convorcării referendumului şi a acuzat opoziţia că face un 
”joc politic” prin care vrea să îşi lovească adversarii. 
”În această moţiune, imputaţi Guvernului că a revenit la votul uninominal pentru alegerea preşedinţilor Consiliilor 
Judeţene. Practic, ignoraţi faptul că votul uninominal aduce mai multă legitimitate acestei funcţii şi îi 
responsabilizează în faţa cetăţenilor pe cei care le cer votul. Să înţeleg că vă doriţi ca această funcţie să fie 
ocupată în urma unui troc politic şi nu a votului românilor?”, a declarat Viorica Dăncilă. 
Premierul a declarat că opoziţia îşi doreşte ”adversarii politici după gratii”, din lipsă de soluţii. 
”Mai spuneţi că voi răspunde nu doar politic, ci şi legal pentru modul în care au fost organizate alegerile 
europarlamentare. O acuzaţie extrem de gravă şi care trădează că în lipsă de soluţii pentru guvernare, speraţi să 
vă vedeţi adversarii politici după gratii, chiar dacă nu există temeiuri pentru un astfel de demers. Să ştiţi, domnilor 
parlamentari ai Opoziţiei, că nu mă intimidaţi. Sunt un om onest şi responsabil, determinat să fac lucrurile cât mai 
bine în funcţia pe care o deţin.”, a declarat premierul. 
Viorica Dăncilă a mai spus că la alegerile pentru Parlamentul European a fost un număr dublu de secţii de votare 
în comparaţie cu alte alegeri. 
”După cum ştiţi, am suplimentat secţiile de votare din diaspora, la un număr mai mult decât dublu faţă de 
celelalte alegeri pentru Parlamentul European. Vă reamintesc că la precedentele alegeri europarlamentare, în 
2007, 2009 şi 2014 în diaspora au funcţionat 190 de secţii de votare. Acest Guvern a suplimentat numărul la 441 
de secţii de votare, în condiţiile în care la termenul legal la care trebuiau stabilite aceste secţii, preşedintele 
Iohannis încă nu anunţase organizarea referendumului.”, a adăugat Viorica Dăncilă. 
Preşedintele interimar al PSD a adăugat că o bună colaborare între instituţii ar fi avut ca efect stabilirea unor date 
concrete privind numărul secţiilor de vot. 
”Guvernul României a acţionat potrivit legii. Convocarea din timp a referendumului concomitent cu alegerile 
europarlamentare ar fi făcut posibilă o dimensionare mult mai corectă a numărului secţiilor de votare din afara 
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graniţelor. În fond, ţine de buna colaborare a instituţiilor să ştim date concrete pe baza cărora să stabilim un 
număr de secţii corespunzător creşterii timpului de exercitare a votului.”, a mai spus premierul. 
Viorica Dăncilă a afirmat că Guvernul nu stabileşte singur câte secţii de votare sunt necesare, ci împreună cu 
ambasadorii. 
”Să fim bine înţeleşi. Pentru fiecare alegător din Diaspora care a votat pe listele suplimentare trebuiau 
completate, de mână, mai multe hârtii, în care trebuiau trecute datele de identificare şi adresa alegătorului. Asta 
înseamnă o durată de 3-4 ori mai mare decât în cazul unui alegător trecut anterior pe listele electorale 
permanente. În plus, Guvernul nu poate stabili de unul singur câte secţii de votare sunt necesare. De aceea avem 
ambasadori. Să discute cu comunităţile de români, să caute locaţii pentru noi secţii de votare. Însă, toate atacurile 
sunt concentrate pe guvern, pentru că asta vă convine politic. Iar această abordare, vădit partizană, arată ipocrizia 
cu care trataţi problemele reale ale votului din diaspora.”, a adăugat Dăncilă. 
Premierul a acuzat opoziţia că nu este interesată de ”responsabilităţile reale”, iar totul este un joc politic 
împotriva adversarilor. 
”Nu vă interesează să stabiliţi responsabilităţile reale şi să rezolvaţi problemele. Pentru dumneavoastră, este doar 
un joc politic prin care vreţi să vă loviţi adversarii. Vă invit pe toţi să vă implicaţi. Urmează alegerile prezidenţiale. 
Aştept să văd câte propuneri de înfiinţare de noi secţii vor veni de la dumneavoastră, de la partidele de opoziţie. 
Câte propuneri vor veni de la preşedintele Iohannis şi de la ambasade. Eu vă promit că, în calitate de prim-
ministru voi susţine financiar aceste propuneri.”, a conchis Viorica Dăncilă. 
UPDATE ora 15.45 Raluca Turcan: Cel puţin doi miniştri ar trebui să fie lângă Liviu Dragnea 
Liderul deputaţilor PNL Raluca Turcan a declarat, marţi, că cel puţin doi miniştri ar trebui să fie în penintenciar, 
alături de Liviu Dragnea, după reprimarea protestului din 10 august 2018 şi cozile care au fost la secţiile de vot în 
diaspora la europarlamentarele din 26 mai. 
„Oamenii au dat un vot clar împotriva ticăloşiilor din PSD-ALDE ridicate la nivelul de stat, cum este reprimarea 
oamenilor paşnici la mitingul din 10 august, băgarea oamenilor în dubă cum s-a întâmplat la Topoloveni, cozi şi 
umilire pentru români la consulatele şi ambasadele din străinătate, parole de acces la intrarea în oraşe. Pentru 
toate acestea oamenii au dat un vot. De asemenea românii au votat împotriva corupţiei politice şi a 
incompetenţei pe care guvernul Dăncilă a demonstrat. Sunteţi guvernul incompetent şi nedemocrat al lui Liviu 
Dragnea. Un guvern care l-a servit şi îl serveşte. Cel puţin doi miniştri ar trebui să fie lângă Liviu Dragnea acum”, a 
declarat Raluca Turcan, la dezbaterea moţiunii de cenzură în plenul reunit al Parlamentului. 
Deputatul PNL a afirmat că moţiunea de cenzură include tot ce a făcut PSD-ALDE la guvernare în ultimii doi ani şi 
jumătate. 
„Tot ceea ce am scris în moţiunea de cenzură şi tot ceea ce am zis în ultimii doi ani şi jumătate, anume că 
guvernaţi în favoarea infractorilor, împotriva românilor şi într-o neştiinţă înfiorătoare, v-au confirmat-o oamenii la 
vot în 26 mai. V-au spus-o verde în faţă în ziua referendumului. Cine ignoră votul oamenilor ignoră democraţia. În 
26 mai oamenii au dat un vot clar împotriva persoanei care a asigurat patronajul guvernului Dăncilă, persoana 
care a decis personal componenţa acestui guvern care l-a servit şi îl serveşte”, a conchis Turcan. 
UPDATE ora 15.35 Florin Iordache: Dacă aş folosi un singur cuvânt pentru textul moţiunii acela este ipocrizie 
Florin Iordache a declarat că ar folosi un singur cuvânt şi anume „ipocrizie” ca să descrie textul moţiunii de 
cenzură. Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor a adăugat că opoziţia e ipocrită atunci când critică guvernul pentru 
ordonanţe de urgenţă, însă blochează Parlamentul, prin sesizări la CCR. 
„Dacă mi s-ar cere sa descriu într-un singur cuvânt textul moţiunii cred că termenul pe care l-aş folosi estre cel al 
ipocriziei. Cât de multă ipocrizie poate fi în a certa un guvern că emite prea multe ordonanţe de urgenţă, în 
condiţiile în care preşedintele României a făcut tot posibilul să blocheze parlamentul. Dacă blocaţi Parlamentul 
prin sesizări la CCR nu mai fiţi ipocriţi să ne acuzaţi pe noi că guvernăm prin ordonanţe de urgenţă”, a afirmat 
Florin Iordache, în cadrul dezbaterii moţiune de cenzură în plenul reunit al Legislativului. 
Deputatul PSD a adus în discuţie şi criticile opoziţiei la adresa Secţiei pentru Investigarea a Infracţiunilor în Justiţie, 
a cărei înfiinţare a fost susţinută de magistraţi şi avizată favorabil de CSM. 
„Vă faceţi că nu vedeţi sau că nu ştiţi că magistraţii, cei pe care îi apăraţi, că ei susţin această Secţie Specială 
pentru anchetarea magistraţilor. De ce secţia era bună când funcţiona la DNA, dar nu mai e bună acum când 
funcţionează în afara DNA. V-aţi făcut un obicei în a călca în picioare regulile statului de drept. Invocaţi statul de 
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drept doar când vorbiţi de procurori, dar puţin vă pasă când procurorii fac abuzuri. Vă feriţi să condamnaţi oficial 
protocoalele secrete. Funcţionaţi pe principiul «cine nu sare, nu ia condamnare», aşa cum striga un lider al 
opoziţiei”, a completat Iordache. 
UPDATE ora 15.30 Dăncilă: Avem partide, semnatare ale moţiunii, care nu vor participa la formarea unui 
guvern. E grav 
Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că e grav că unele partide, semnatare ale moţiunii de cenzură, au anunţat că, 
dacă aceasta va trece, nu vor să facă parte din formarea unui nou guvern. Premierul îndeamnă parlamentarii să 
nu voteze moţiunea şi să refuze „intrarea României în haos”. 
„Aş vrea să fac apel la raţiune şi la bun simţ. Această moţiune nu vine cu argumente valide şi nici nu oferă o 
soluţie pentru problemele ţării. Mai grav, avem partide, semnatare ale moţiunii, care au declarat deschis că, în 
cazul în care moţiunea trece, nu vor participa în viitoarea formulă de guvernare. Şi atunci vin şi întreb: care e 
soluţia politică a acestei moţiuni şi unde e responsabilitatea partidelor care o susţin? Ţara are nevoie de stabilitate 
şi de continuitate în lucrurile bune pe care le-am realizat până acum”, a declarat Viorica Dăncilă, în plen. 
Premierul a făcut un apel ca parlamentarii să nu voteze moţiunea de cenzură pentru demiterea Cabientului său, 
pentru ca ţara „să nu intre în haos”. 
„Am încrederea că şi majoritatea parlamentară pe care se bazează actuala guvernare, dar şi parlamentarii 
responsabili din Opoziţie, sunt conştienţi de acest lucru. Îi îndemn, deci, pe aceştia să nu voteze moţiunea şi să 
refuze intrarea României în haos”, a conchis Dăncilă. 
UPDATE ora 15.20 Dăncilă, către opoziţie: Vă recomand să puneţi moţiunea într-un plic şi s-o trimiteţi la 
Cotroceni 
Viorica Dăncilă le-a recomandat partidelor din opoziţie să pună moţiunea într-un plic şi s-o trimită direct la 
preşedintele Klaus Iohannis la Cotroceni. Afirmaţia premierului vine în contextul în care vorbea despre creşterea 
alocaţiilor pentru copii din cauza blocării bugetului de stat. 
„Cea mai mare minciună pe care am putut să o citesc în această moţiune este că Guvernul ar fi întârziat majorarea 
alocaţiilor de stat pentru copii. Eu vă recomand să puneţi moţiunea într-un plic şi să i-o trimiteţi domnului 
preşedinte, direct la Cotroceni. Pentru că întârzierea majorării alocaţiilor a venit din blocarea bugetului de stat. 
Noi prevăzusem cadrul legal pentru plata alocaţiilor majorate de la 1 martie, dar din cauza blocării bugetului, prin 
sesizarea la Curtea Constituţională, majorarea a trebuit amânată cu o lună de zile. Asta e realitatea simplă, iar 
oricât vă faceţi că nu o vedeţi, oamenii o văd şi o înţeleg”, a afirmat Viorica Dăncilă, la dezbaterea moţiunii de 
cenzură în plenul reunit al Parlamentului. 
Şeful Executivului a adăugat că o altă minciună pe care o promovează opoziţia este cea legată de creşterea 
pensiilor. 
„Oaltă minciună pe care o răspândiţi şi pe care am văzut-o şi în textul moţiunii, este că Guvernul nu ar fi respectat 
termenul legal de a mări pensiile de la 1 ianuarie 2019. Vă rog să încetaţi cu această mare ipocrizie. Începând din 
2017, pensiile s-au mărit în avans faţă de termenul legal. Înţeleg că vă e greu să pricepeţi. E normal, 
dumneavoastră sunteţi cei care aţi tăiat veniturile românilor, aşadar, nu puteţi să înţelegeţi creşterile. Dar vă 
reamintesc eu. Am majorat pensiile în ianuarie 2017, cum prevedea legea. Dar în acelaşi an, în iulie 2017 le-am 
majorat a doua oară, în avans faţă de 1 ianuarie 2018. La fel, anul trecut, la 1 iulie am majorat în avans faţă de 1 
ianuarie 2019. Iar majorarea care urmează de la 1 septembrie în acest an nu e o întârziere faţă de ianuarie 2019, 
ci o creştere în avans faţă de ianuarie 2020”, a declarat premierul. 
De asemenea, Viorica Dăncilă a precizat că opoziţia admite că e mai bine în actuala guvernare. 
„Dincolo însă de aceste mistificări, metafore şi sloganuri pe care le folosiţi în lipsă de soluţii, proiecte şi programe, 
lăsaţi să se vadă un adevăr de necontestat: admiteţi faptul că noi am crescut pensii, salarii şi alocaţii. Atacurile nu 
sunt că nu ar fi crescut, ci că nu ar fi crescut suficient sau că nu ar fi crescut la timp. Dar până şi dumneavoastră 
admiteţi că veniturile românilor au crescut. Vă recomand să vă detaşaţi puţin de jocuri politice şi de partizanate. 
Faceţi comparaţie între moţiunile depuse împotriva guvernului nostru, în care se vorbeşte despre majorări de 
venituri şi moţiunile depuse împotriva guvernului PNL în care se vorbea de tăieri şi de strâns cureaua”, a explicat 
Dăncilă. 
Premierul a mai spus că aceasta este diferenţa esenţială între partidele de la putere şi cele din opoziţie şi anume 
faptul că „noi creştem venituri, dumneavoastră le tăiaţi. Noi reducem şi eliminăm taxe, dumneavoastră le creşteţi 
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şi puneţi taxe noi. Noi creăm locuri de muncă şi reducem şomajul, dumneavoastră desfiinţaţi locuri de muncă şi 
implicit creşteţi şomajul. Noi construim, dumneavoastră demolaţi”. 
Parlamentarii dezbat, la ora transmiterii acestei ştiri, moţiunea de cenzură la adresa guvernului Dăncilă. La finalul 
dezbaterii moţiunea va fi votată. Pentru ca aceasta să treacă sunt necesare 233 de voturi din totalul de 465 
parlamentari. 
UPDATE ora 15.17 Dăncilă: Datoria publică a scăzut de la 37% la 34% din PIB 
Viorica Dăncilă contrazice opoziţia: Datoria publică a scăzut de la 37% la 34% din PIB. „Mulţi români au reuşit să îşi 
cumpere o casă şi o maşină” 
Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că datoria publică a României nu a crescut, aşa cum admite Opoziţia. Premierul a 
afirmat că în realitate datoria publică a ţării a scăzut de la 37.3% din PIB la 34.9% din PIB. 
„Mă voi referi în continuare şi la alte neadevăruri pe care le-aţi trecut în moţiunea de cenzură. Unul dintre ele 
este că am fi crescut pe datorie. Dacă datoria ar fi atât de mare pe cât spuneţi dumneavoastră, s-ar vedea în 
deficitul bugetar, care în guvernarea noastră nu a depăşit pragul de 3% admis la nivelul Uniunii. Apoi, ar trebui să 
admiteţi că această datorie, pe care o tot invocaţi, reprezintă în cea mai mare parte refinanţarea unor 
împrumuturi proaste, pe termen scurt, pe care le-aţi făcut când eraţi la guvernare. În realitate, datoria publică a 
scăzut de la 37,3% din PIB la 34,9% din PIB. Suntem la mai puţin de jumătate din nivelul de îndatorare din Uniunea 
Europeană. Avem în prezent o datorie de 34,9% din PIB, faţă de media europeană de 80% din PIB. Avem a patra 
cea mai mică datorie netă din PIB la nivelul Uniunii. Asta e realitatea. Aţi trecut în moţiune că prin modificările 
făcute de acest Guvern, au crescut facturile la energie. Total fals. Vă reamintesc că am luat măsuri pentru a le 
asigura românilor tarife corecte şi suportabile pentru energia electrică şi gaze naturale”, a declarat Viorica 
Dăncilă, la dezbaterea moţiunii de cenzură. 
Premierul a afirmat că în doi ani şi jumătate de guvernare a PSD-ALDE „mulţi români au reuşit să îşi cumpere o 
casă şi o maşină”. Premierul a contrazis, de asemenea, Opoziţia, susţinând că investiţiile publice au fost majorate 
cu 10% în primele cinci luni ale anului. 
„În doi ani de guvernare PSD-ALDE, veniturile tuturor lucrătorilor români s-au majorat cât în toată perioada 2007-
2016, iar avuţia românilor a ajuns la recordul maxim al ultimilor 10 ani. Această Guvernare nu lasă pe nimeni în 
urmă. În guvernarea PSD-ALDE, numărul românilor aflaţi în risc de sărăcie şi excluziune socială a scăzut 
considerabil. Veniturile bugetare suplimentare din perioadă guvernării PSD-ALDE sunt mai mari decât în toată 
perioada 2008-2016. Sunt date care arată că românii o duc mai bine. Nu o spun eu. O spune Eurostat. Probabil 
veţi insista că sunt nişte date statistice. Dar să ştiţi că în spatele acestor cifre sunt oameni, cetăţeni care au reuşit 
în această guvernare să îşi cumpere o casă – o arată dezvoltarea sectorului imobiliar. Sunt mulţi români care au 
reuşit în aceşti doi ani şi jumătate să îşi cumpere o maşină. O dovedeşte creşterea explozivă a numărului de 
înmatriculări auto. Sunt multe familii care pot oferi o şansă mai bună copiilor lor. Sunt mulţi seniori care nu mai 
sunt nevoiţi să aleagă între alimente şi medicamente, pentru că le-au crescut pensiile, iar preţurile pentru multe 
medicamente au scăzut”, a declarat Viorica Dăncilă, în timpul dezbaterii moţiunii de cenzură din plen. 
Ea a afirmat că Guvernul PSD-ALDE trebuie să îşi continue mandatul: „Sunt în continuare multe lucruri de făcut 
pentru dezvoltarea României, creşterea veniturilor românilor, pentru prosperitatea şi îmbunătăţirea condiţiilor de 
viaţă îndeosebi în mediul rural. Tocmai de aceea, acest Guvern are toată determinarea să îşi continue mandatul”. 
Premierul a precizat că în doi ani şi jumătate de la preluarea guvernării PSD-ALDE investiţiile publice au crescut, 
iar în primele cinci luni s-au majorat cu peste 10%. 
„Ne acuzaţi de lipsa investiţiilor. O vorbă goală, la care eu răspund cu date concrete. În primele cinci luni ale 
anului investiţiile publice s-au majorat cu peste 10%. Investiţiile totale în economie s-au majorat cu 5,7%, situând 
România printre primele ţări din Uniunea Europeană la acest capitol. Anul trecut am avut investiţii de 5,1 miliarde 
lei pentru obiective cu impact major în economie, iar în 2019 vă asigur că vom depăşi acest prag. În acest an, am 
prevăzut în buget peste 10 miliarde euro pentru investiţii publice, îndeosebi pentru infrastructură, educaţie, 
sănătate. Iar din fonduri europene avem la dispoziţie încă 800 milioane euro pentru investiţii prin patru programe 
operaţionale. Ne propunem ca în acest an să reabilităm şi să modernizăm 280 de unităţi medicale şi 35 de unităţi 
de primiri urgenţe”, le-a spus Dăncilă partidelor de opoziţie, semnatare ale moţiunii de cenzură. 
Şeful Executivului a susţinut că pensiile au crescut din ianuarie 2017. 
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UPDATE ora 15.15 Dăncilă: Voi respecta minoritatea maghiară indiferent de votul parlamentarilor UDMR de 
astăzi 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat marţi că Ministerul Apărării Naţionale a propus omologilor din Ungaria 
organizarea unei întâlniri de lucrur în perioada 24-28 iunie privind incidentele de la Valea Uzului. 
”Din start, resping orice formă de manifestare extremistă, orice acţiune radicală, orice act de violenţă pe criterii 
etnice. Abordarea politică a unui astfel de subiect nu face decât să alimenteze conflictul, să genereze disensiuni şi 
să instige la ură. O resping cu fermitate!”, a declarat Viorica Dăncilă. 
Premierul a declarat că a căutat soluţii şi a arătat convingerea că prin dialog şi cooperare vor fi găsite cele mai 
bune soluţii, astfel încât situaţia să revină la normal. 
”În această perioadă am căutat soluţii care să asigure tuturor cetăţenilor dreptul sfânt de a-şi cinsti eroii. Avem în 
vedere adoptarea unei soluţii prin care Ministerul Apărării Naţionale să preia administrarea Cimitirului Valea 
Uzului şi să oferim acestei necropole de război statutul de cimitir internaţional, având în vedere că aici sunt 
înhumaţi militari de mai multe naţionalităţi. Este o decizie pe care o vom lua în urma dialogului. Ministerul 
Apărării Naţionale a propus omologilor din Ungaria organizarea unei întâlniri de lucru în perioada 24-28 iunie. Am 
convingerea că prin dialog şi cooperare vom găsi cele mai bune soluţii, acceptate de toate părţile implicate, astfel 
încât situaţia să revină la normal, iar pe viitor să nu mai existe astfel de tensiuni.”, a mai declarat premierul. 
Viorica Dăncilă a adăugat că va respecta minoritatea maghiară ”indiferet de votul parlamentarilor UDMR de 
astăzi”. 
”În ceea ce priveşte insinuarea că acele evenimente ar fi fost puse în scenă de instituţii controlate de guvern, o 
resping categoric. În ce mă priveşte, voi respecta minoritatea maghiară indiferent de votul parlamentarilor UDMR 
de astăzi. Îi respect pe reprezentanţii tuturor minorităţilor, pentru că sunt cetăţeni români, iar eu sunt prim-
ministrul tuturor românilor. Însă, nu voi tolera şi, cu atât mai puţin, nu voi participa la punerea în scenă a unor 
provocări interetnice în România. Iar prin asta, cred că mi-am definit foarte clar poziţia.”, a conchis Viorica 
Dăncilă. 
Liderul UDMR, Kelemen Hunor, a declarat săptămâna trecută că va vota şi va aduce o contribuţie la textul 
moţiunii de cenzură privind situaţia creată în Valea Uzului şi legalitatea intervenţiilor Primăriei Dărmăneşti. 
UPDATE ora 15.00 Dăncilă: Chiar vă doriţi să veniţi la guvernare? Eu ştiu că nu. Sunteţi Alianţa Austerităţii 
Viorica Dăncilă a declarat că opoziţia nu îşi doreşte cu adevărat să vină la guvernare, precizând că partidele care 
susţin moţiunea de cenzură sunt „Alianţa Austerităţii”. Premierul a adăugat că opoziţia nu are idei sau program de 
guvernare, ci doar „mistifică adevărul”. 
„Este a treia oară când vin în Parlament, în calitate de prim-ministru, cu ocazia unei moţiuni de cenzură, şi observ 
aceeaşi abordare a Opoziţiei: mistificarea adevărului, lipsa unei soluţii viabile pentru români şi România, 
supremaţia jignirilor în faţa politicii bunului simţ. Am parcurs textul acestei moţiuni de cenzură în speranţa că voi 
regăsi măcar o idee constructivă care să aducă o îmbunătăţire a actului guvernamental, în folosul societăţii. Nu 
am găsit. De fapt, întregul text al acestei moţiuni de cenzură arată un singur lucru: incapacitatea Opoziţiei de a 
livra un proiect serios pentru binele acestei ţări. Este evident că nu reprezentaţi o alternativă la guvernare”, a 
afirmat Viorica Dăncilă, în cadrul dezbaterii moţiunii de cenzură în plenul reunit al Parlamentului. 
Şeful Executivului a adăugat că nu a văzut din partea opoziţiei decât idei de tăiere a subvenţiilor agricultorilor, 
taxareea IT-iştilor sau eliminara voucherelor de vacanţă. 
„Vă întreb cu toată sinceritatea. Chiar vă doriţi să veniţi la guvernare? Chiar vă doriţi să schimbaţi acest guvern 
până la viitoarele alegeri? Eu ştiu că nu. Nu am văzut din partea dumneavoastră nicio propunere de program de 
guvernare, nicio măsură benefică pentru români, nicio idee concretă despre funcţionarea economiei în interesul 
cetăţenilor. Am văzut însă declaraţiile publice ale liderilor dumneavoastră. Am văzut multe metafore şi sloganuri. 
Am văzut că vreţi să tăiaţi subvenţiile agricultorilor, consideraţi salariul minim nociv, vreţi să taxaţi profesioniştii 
din IT, vreţi să daţi oameni afară, să eliminaţi voucherele de vacanţă, să reduceţi şi să tăiaţi.Aşadar, ce le 
propuneţi românilor?”, a completat Dăncilă. 
Premierul s-a întrebat ce vor câştiga românii dacă opoziţia vine la guvernare, doar sloganuri sau metafore forţate. 
„Ce vor câştiga dintr-o eventuală venire a dumneavoastră la guvernare? Sloganuri? Metafore forţate? 
Austeritate? Pentru că dacă este aşa, trebuie să vă asumaţi public şi să le spuneţi românilor să se pregătească. Să 
le spuneţi că sunteţi Alianţa Austerităţii. Dacă aţi fi ştiut cum vreţi să guvernaţi România, alături de moţiunea 
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împotriva guvernului nostru, aţi fi făcut public şi programul dumneavoastră de guvernare. Este a treia oară când 
veniţi în faţa Parlamentului fără vreo viziune. A treia oară când propuneţi dărâmarea unui Guvern fără a veni cu 
ceva în loc. Amatorismul abordării dumneavoastră nu mă surprinde, însă am încredere că românii ştiu să facă 
diferenţa între demagogia electorală şi guvernarea responsabilă”, a mai declarat Viorica Dăncilă. 
UPDATE ora 14.20 Au început dezbaterile privind moţiunea de cenzură iniţiată de Opoziţie 
Plenul reunit al Parlamentului a început, la ora transmiterii acestei ştiri, dezbaterile privind moţiunea de cenzură 
împotriva Guvernului Dăncilă, iniţiată de Opoziţie. Din 465 de parlamentari, sunt prezenţi 303 parlamentari. 
Potrivit procedurii parlamentare, o moţiune de cenzură poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al 
deputaţilor şi senatorilor şi se comunică Guvernului la data depunerii. 
Pentru a fi adoptată, o moţiune de cenzură are nevoie de votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor, în acest caz 
233 de voturi, în contextul în care Parlamentul are un număr total de 465 de senatori şi deputaţi. 
PNL, USR, PMP, Pro România şi UDMR au anunţat că vor susţine demersul. Preşedintele PNL Ludovic Orban a 
afirmat, joi, că până la acel moment doar 215 parlamentari au anunţat că vor susţine moţiunea de cenzură. 
Moţiunea de cenzură la adresa Cabinetului Dăncilă a fost depusă şi citită miercuri, în plenul reunit al Camerei 
Deputaţilor şi Senatului. 
Textul moţiunii de cenzură face referire la eşecul organizării alegerilor, situaţia din Valea Uzului, dar şi încercările 
repetate de emitere a ordonanţelor de urgenţă pe justiţie. 
"Duminică, 26 mai 2019, românii au votat într-un mod covârşitor cea mai legitimă moţiune de cenzură împotriva 
celei mai toxice guvernări din ultimii 30 de ani! În 26 mai, românii au spus un DA categoric pentru o Românie 
normală şi un NU categoric discursului şi acţiunilor anti-europene şi anti-justiţie ale PSD! Sancţiunea împotriva 
PSD şi împotriva Guvernului vine direct de la cetăţeni, care au spus răspicat că nu mai vor un guvern incapabil să 
ducă ţara spre bine şi care are o singură prioritate făţişă – atacurile permanente la adresa justiţiei. 
În doi ani şi jumătate, PSD şi ALDE au dezbinat o ţară întreagă, au distrus rolul instituţiilor fundamentale, au 
mutilat legi importante, au compromis şansa de a moderniza ţara şi au atentat constant la bazele democraţiei 
româneşti şi ale statului de drept! În 26 mai 2019, PSD a reuşit să ne unească pe toţi, pe cei de acasă şi din 
străinătate, ca să ne salvăm ţara din mâinile PSD şi am reuşit!", se arată în textul moţiunii. 
Moţiunea PNL, sub numele "Guvernul Dăncilă trebuie demis! Fără OUG-uri, fără parole de acces şi fără cozi la 
vot!", are un mesaj adresat direct premierului. 
"Doamnă prim-ministru, Rolul dumneavoastră s-a încheiat! Nu mai aveţi niciun motiv şi niciun rost să mai 
rămâneţi prim-ministru. Puteţi pleca liniştită acasă, pentru că cetăţenii români v-au luat un bilet doar dus. Plecaţi, 
dar nu înainte să răspundeţi politic pentru atentatul la drepturile fundamentale pe care, împreună cu Teodor 
Meleşcanu şi Carmen Dan, l-aţi condus împotriva a milioane de români din diaspora. Acţiunile dumneavoastră din 
ziua votului nu trebuie să atragă doar răspunderea politică, adică demiterea din funcţia de prim-ministru, ci şi 
răspunderea legală! V-am avertizat de mai multe ori că, indiferent cine vă presează şi vă împinge la acţiuni ilegale 
şi anti-naţionale, cea care va răspunde legal sunteţi dumneavoastră", arată partidele de opoziţie în textul moţiunii 
de cenzură. 
Liderii Opoziţiei sunt de părere că Executivul Dăncilă trebuie demis pentru că în jurul lui sunt baroni locali care îşi 
doresc în continuare ordonanţe favorabile pe justiţie. 
UPDATE ora 13.30 Orban, apel către PSD-ALDE: Trebuie să înţeleagă că oamenii vor altă guvernare 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, marţi, că negocierile pentru moţiunea de cenzură vor continua până 
în momentul votului din plen. El a afirmat că parlamentarii PSD-ALDE trebuie să înţeleagă că oamenii vor un alt 
guvern. 
”PNL, imediat după alegerile europarlamentare a decis să depună în fapt voinţa clară exprimată de cetăţenii 
români la votul din 26 mai pentru Parlamentul European şi la referendumul convocat de preşedintele României. 
Am demarat procedura moţiunii de cenzură încă din prima săptămână şi ne-am angajat în negocieri cu toate 
grupurile parlamentare, iar acolo unde nu am putut discuta cu grupuri parlamentare, am purtat negocieri 
individuale cu parlamentari din zona guvernamentală, respectiv din ALDE şi din PSD. 
”Până la momentul votului, aceste voturi şi negocieri vor continua şi vom cuantifica, la vot, câte voturi efective va 
avea moţiunea de cenzură. Parlamamentarii PSD şi ALDE trebuie să înţeleagă că românii vor altă guvernare, că 
românii nu mai acceptă această coaliţie la putere şi că este în puterea fiecăruia dintre ei să decidă ca voinţa 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
românilor să fie transpusă în fapte. Orice parlamentar ALDE sau PSD care va vota moţiunea de cenzură va avea 
şansa să îşi repare imaginea publică să se debaraseze de ultimii doi ani jumătate în care au fost complicii unui 
regim ticălos şi să îşi poată continua cariera politică, fie în partidul din care fac parte, fie într-o altă formaţiune 
politică. Depinde de conştiinţa individuală a fiecărui parlamentar dacă va ţine cont de ceea ce vor românii sau 
dacă va rămâne sluga unui regim care face rău acestei ţări”, a declarat Ludovic Orban, la finalul şedinţei Biroului 
Executiv. 
Liderul PNL le-a transmis, de asemenea, parlamentarilor din PSD-ALDE un îndemn: 
”În ceea ce ne priveşte pe noi, avem conştiinţa datoriei îndeplinite, am făcut tot ce depinde de noi, pentru a 
determina ca moţiunea de cenzură să fie sprijinită de un număr cât mai mare de parlamentari şi le mai adresez - 
chiar dacă în timpul discuţiilor individuale lucruri parlamentarilor PSD şi ALDE cu care am vorbit - le adresez public 
încă un îndemn: Aveţi două variante. Să vă încetaţi cariera politică rămânând complicii acestui regim toxic pentru 
România sau aveţi şansa de a vă reabilita în faţa cetăţenilor români votând moţiunea de cenzură”, a mai spus 
Orban. 
UPDATE ora 12.00 Valeriu Steriu, despre moţiune: Este opţiunea fiecăruia, nu a fost vreo directivă dată de 
cineva 
Deputatul PSD Valeriu Steriu a declarat marţi, pentru RFI, că parlamentarii social-democraţi nu au primit nicio 
directivă care să îi oblige să rămână în bănci şi să nu voteze pentru moţiunea de cenzură iniţiată de Opoziţie. 
”Este opţiunea fiecăruia, nu a fost vreo directivă dată de cineva. Fiecare hotărăşte dacă participă sau nu la vot, în 
primul rând. Este mai degrabă sarcina Opoziţiei să asigure cele 233 de voturi şi probabil a găsi forma prin care să 
existe un cvorum. Tocmai de aceea, pentru cvorum, pentru a avea această moţiune discutată şi votată astăzi, 
suntem acolo cu toţii pentru a vedea cum îşi strânge Opoziţia voturile necesare”, a declarat Valeriu Steriu. 
El a ironizat Opoziţia, înaintea votului asupra moţiunii de cenzură. 
”Este o Opoziţie care a încercat să facă o moţiune chiar şi la băşcălie, dacă ne uităm cum a fost citită de un domn 
cu nişte ochelari de clovn în Parlamentul României”, a declarat deputatul PSD. 
Întrebat dacă nu se teme de un eventual vot al unora dintre parlamentarii PSD, Valeriu Steriu a răspuns: ””Nu ne 
temem. Suntem convinşi că în clipa de faţă, întreaga echipă a PSD-ului şi alături de noi şi cei de la ALDE, aşa cum 
au arătat şi acum două săptămâni la votul pentru noul preşedinte al Camerei Deputaţilor şi de această dată vor fi 
uniţi şi vor arăta o majoritate solidă în cele două Camere”. 
Întrebat ce va face el, personal, deputatul PSD a răspuns: ”Am să fiu prezent la momentul cvorumului, la 
momentul citirii, apoi în funcţie de cum se derulează ziua, pentru că se conturează un vot la o oră destul de târzie, 
rămâne de văzut dacă voi în sală, pentru că sunt la cel puţin două emisiuni tv programate în această seară”. 
Preşedintele interimar al PSD, Viorica Dăncilă, declara săptămâna trecută că parlamentarii social-democraţi care 
vor vota moţiunea de cenzură riscă excluderea din partid. 
UPDATE ora 10.00 Dăncilă, despre moţiunea de cenzură: Nu am emoţii, am încredere în colegi şi partenerii de 
alianţă 
Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că nu are emoţii cu privire la moţiunea de cenzură şi că are încredere în colegii 
din PSD şi ALDE. Premierul a afirmat că nu va discuta cu Călin Popescu Tăriceanu înainte de votul moţiunii de 
cenzură 
„Nu am nicio emoţie, am încredere în colegii mei, am încredere în partenerii de alianţă”, a declarat Viorica 
Dăncilă. 
Întrebat dacă va discuta cu parlamentarii din PSD sau cu liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, şeful Executivului 
a răspuns că nu mai este necesar. 
„Nu cred că este nevoie. Sunt oameni încare am încredere. Oameni care dau dovadă de foarte multă 
responsabilitate şi astăzi vom vedea rezultatul”, a răspuns Dăncilă. 
Moţiunea de cenzură pentru demiterea Guvernului Dăncilă, votată astăzi în Parlament/ De câte voturi are 
nevoie Opoziţia 
Potrivit procedurii parlamentare, o moţiune de cenzură poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al 
deputaţilor şi senatorilor şi se comunică Guvernului la data depunerii. 
Pentru a fi adoptată, o moţiune de cenzură are nevoie de votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor, în acest caz 
233 de voturi, în contextul în care Parlamentul are un număr total de 465 de senatori şi deputaţi. 
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PNL, USR, PMP, Pro România şi UDMR au anunţat că vor susţine demersul. Preşedintele PNL Ludovic Orban a 
afirmat, joi, că până la acel moment doar 215 parlamentari au anunţat că vor susţine moţiunea de cenzură. 
În schimb, purtătorul de cuvânt al PSD, Mihai Fifor, a declarat, luni, că nu are emoţii şi că PSD va asigura cvorumul 
de şedinţă, însă nu va vota moţiunea de cenzură în plen. 
În ceea ce priveşte ALDE, parlamentarii partidului nu vor vota la moţiunea de cenzură, a anunţat liderul grupului 
senatorilor ALDE Daniel Zamfir. El a adăugat, miercuri, că urmează să fie stabilită o strategie la vot a 
parlamentarilor formaţiunii. 
De altfel, premierul Viorica Dăncilă a declarat, la finalul şedinţei Comitetului Executiv al PSD de săptămâna 
trecută, că le-a transmis colegilor că cei care vor vota la moţiunea de cenzură riscă să fie excluşi din partid de 
către organizaţiile din care provin. 
Moţiunea de cenzură la adresa Cabinetului Dăncilă a fost depusă şi citită miercuri, în plenul reunit al Camerei 
Deputaţilor şi Senatului. 
Textul moţiunii de cenzură face referire la eşecul organizării alegerilor, situaţia din Valea Uzului, dar şi încercările 
repetate de emitere a ordonanţelor de urgenţă pe justiţie. 
"Duminică, 26 mai 2019, românii au votat într-un mod covârşitor cea mai legitimă moţiune de cenzură împotriva 
celei mai toxice guvernări din ultimii 30 de ani! În 26 mai, românii au spus un DA categoric pentru o Românie 
normală şi un NU categoric discursului şi acţiunilor anti-europene şi anti-justiţie ale PSD! Sancţiunea împotriva 
PSD şi împotriva Guvernului vine direct de la cetăţeni, care au spus răspicat că nu mai vor un guvern incapabil să 
ducă ţara spre bine şi care are o singură prioritate făţişă – atacurile permanente la adresa justiţiei. 
În doi ani şi jumătate, PSD şi ALDE au dezbinat o ţară întreagă, au distrus rolul instituţiilor fundamentale, au 
mutilat legi importante, au compromis şansa de a moderniza ţara şi au atentat constant la bazele democraţiei 
româneşti şi ale statului de drept! În 26 mai 2019, PSD a reuşit să ne unească pe toţi, pe cei de acasă şi din 
străinătate, ca să ne salvăm ţara din mâinile PSD şi am reuşit!", se arată în textul moţiunii. 
Moţiunea PNL, sub numele "Guvernul Dăncilă trebuie demis! Fără OUG-uri, fără parole de acces şi fără cozi la 
vot!", are un mesaj adresat direct premierului. 
"Doamnă prim-ministru, Rolul dumneavoastră s-a încheiat! Nu mai aveţi niciun motiv şi niciun rost să mai 
rămâneţi prim-ministru. Puteţi pleca liniştită acasă, pentru că cetăţenii români v-au luat un bilet doar dus. Plecaţi, 
dar nu înainte să răspundeţi politic pentru atentatul la drepturile fundamentale pe care, împreună cu Teodor 
Meleşcanu şi Carmen Dan, l-aţi condus împotriva a milioane de români din diaspora. Acţiunile dumneavoastră din 
ziua votului nu trebuie să atragă doar răspunderea politică, adică demiterea din funcţia de prim-ministru, ci şi 
răspunderea legală! V-am avertizat de mai multe ori că, indiferent cine vă presează şi vă împinge la acţiuni ilegale 
şi anti-naţionale, cea care va răspunde legal sunteţi dumneavoastră", arată partidele de opoziţie în textul moţiunii 
de cenzură. 
Liderii Opoziţiei sunt de părere că Executivul Dăncilă trebuie demis pentru că în jurul lui sunt baroni locali care îşi 
doresc în continuare ordonanţe favorabile pe justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Dăncilă: După Congres, în iulie, vom face o evaluare a Guvernului pe primele şase luni ale anului 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat că în luna iulie, după Congresul PSD din 29 iunie, va fi făcută o evaluare pe 
primele şase luni ale acestui an a activităţii Guvernului, pe fiecare minister în parte. 
„La şase luni vom face o evaluare a măsurilor din programul de guvernare, vom vedea ce mai avem de îndeplinit şi 
bineînţeles o foaia de parcurs. Acum la şase luni se încheie primul semestru şi vom face evalaure. După Congres, 
vom face în luna iulie o evaluare pe primele şase luni ale anului”, a declarat Viorica Dăncilă, marţi seară la 
România Tv. 
Întrebtată dacă sunt lucruri care nu funcţionează în Guvern şi dacă va face o remaniere, în acest context, şeful 
Executivului a răspuns: „Ca să putem vorbi despre o remaniere trebui să vin cu o evaluare a îndeplinirii progra pe 
fiecare minister. Se împlinesc 6 luni în acest an de guvernare, voi face o evaluare pe fiecare minister în parte. Eu 
nu cred că remanierea se poate face pe oameni. Cred că dincolo de oameni trebuie să vedem munca lor, ce au 
realizat. După ce vom face această evaluare, decizia o vom lua în CEx, voi asculta opinia tuturor colegilor şi vom 
vedea ce vom face în perioada următoare”. 
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Premierul a adăugat că PSD şi guvernarea ar trebui să se axeze mai mult pe comunicarea cu cetăţenii. 
„Ca premier ne-am axat foarte mult pe îndeplinirea măsurilor programului de guvernare. Cred că ne-am axat prea 
puţin pe comunicare şi cred că şi de aceea rezultatul nostru la alegerile europarlamentare. Au fost multe măsuri 
pe care nu le-am comunicat suficient. Cred că trebuie să ne bazăm mai mult p comunicare şi pe relaţia directă cu 
cetăţeanul. Cred că trebuie să merge în teritoriu să vedem dacă oamenii sunt împliniţi cu măsurile de guvernare. 
Trebuie să vedem dacă nu trebuie cumva să venim cu măsuri diferenţiate pe zone. Cred că trebuie să facem o 
evaluare corectă, să mergem foarte mult în teritoriu şi să adaptăm măsurile în funcţie de programul de guvernare 
şi nevoile cetăţenilor din diferite zone ale ţării”, a conchis Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dancila exclude alegerea primarilor in doua tururi: Acest lucru e imposibil! 
Presedintele interimar al PSD Viorica Dancila a afirmat ca este imposibila revenirea la alegerea primarilor in doua 
tururi, in contextul in care nu pot fi facute modificari legislative cu un an inainte de alegerile locale. 
"Acest lucru e imposibil pentru ca orice modificare se face cu un an inainte de alegeri. Deci aceasta modificare 
cred ca nu mai are sens sa o discutam. Si eu cred ca e bine, pentru ca evitam astfel votul negativ. Ca sa faci doua 
randuri de tururi nu cred ca e oportun. Este opinia mea personala. Nu am discutat cu nimeni despre alegerea 
primarilor in doua tururi, dar eu am incredere ca cel ales prin vot trebuie sa conduca comunitatile respective", a 
declarat Viorica Dancila, marti seara la Romania Tv, intrebata daca ar fi dispusa sa faca un compromis cu ALDE 
pentru alegerea primarilor in doua tururi. 
In luna martie, liderul ALDE, Calin Popescu Tariceanu, spunea ca alegerea primarilor in doua tururi de scrutin este 
un sistem mai democratic si ca este necesara o discutie mai ampla pentru modificarea legislatiei in acest sens, la 
care sa participe toate partidele parlamentare. 
Anul viitor vor avea loc alegeri locale si parlamentare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Prevederile controversate din noul Cod Administrativ: De la "noua metoda de baronizare" la interesul 
cetateanului 
"Codul Administrativ trebuie adoptat", a declarat miercuri premierul Viorica Dancila, dupa ce a anuntat amanarea 
aprobarii acestuia prin OUG. 
Proiectul contine aproximativ 300 de pagini, iar multe dintre prevederi, sustin functionarii publici si specialisti in 
drept, sunt neconstitutionale, slabesc eficienta administrarii, ii fac pe functionarii publici dependenti de politic, iar 
unele dintre articole sunt concepute doar pentru a le da mai multa putere baronilor locali (primari si presedinti de 
consilii judetene) si pentru a-i apara de raspundere pentru activitatea lor. 
Toate nemultumirile si observatiile punctuale pe marginea celor 300 de pagini vor fi discutate in urmatoarea 
sedinta a Consiliului Economic si Social (CES) - care si-a aratat nemultumirea in ultima sedinta. 
Ceea ce nu inseamna ca se va tine cont de ele, asa cum s-a intamplat cu multe alte proiecte de reglementari ce au 
primit aviz negativ de la CES dupa ce au fost aruncate pe masa Consiliului cu o ora inaintea sedintei si adoptate 
imediat dupa ce curierul a adus la Palatul Victoria avizul cu rol consultativ. 
Principalele prevederi controversate din noul Cod Administrativ 
Art. 139 
Legislatia in vigoare prevede o majoritate calificata (de 2/3) in adoptarea unei hotarari de consiliu ce vizeaza 
patrimoniul unitatii administrativ teritoriale. Codul Administrativ impune majoritatea calificata doar pentru 
hotarari privind instrainarea bunurilor din patrimoniu unitatii, mai exact translativitatea dreptului de proprietate, 
nu si cele de administrare (concesiunea sau inchirierea), care vor necesita doar jumatate plus unu din voturile 
consilierilor in functie. 
Art. 210 
Indemnizatiile pentru limita de varsta pentru primari, viceprimari, presedinti de consiliu judetean, vicepresedinti 
de consiliu judetean. Cuantumul indemnizatiei pentru limita de varsta se acorda in limita a trei mandate si se 
calculeaza ca produs al numarului lunilor de mandat cu 0,40% din indemnizatia bruta lunara aflata in plata. 
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Curtea Constitutionala s-a pronuntat in doua randuri asupra neconstitutionalitatii 'pensiilor speciale' pentru alesii 
locali, modalitatea aceasta a indemnizatiei pentru limita de varsta avand vicii de constitutionalitate. 
Se acorda pentru toti cei care au detinut astfel de mandate incepand cu 1992. Potrivit vicepremierului Daniel 
Suciu, impactul se cifreaza la 100-150 de milioane de lei pe an. Va creste pe masura ce se pensioneaza actualii 
primari sau fosti primari (indemnizatia se acorda la implinirea varstei de pensionare, se incaseaza simultan cu 
pensia calculata pe principiul contributivitatii). 
Art. 474 
Ȋn reglementarile privind statutul functionarilor publici, se instituie o noua procedura pentru ocuparea functilor 
publice - recrutarea prin concurs national si ulterior selectia pe post - lucru cerut de Comisia Europeana. 
Functiile publice locale din cadrul aparatului propriu al autoritatilor administratiei publice locale si al institutiilor 
publice subordonate acestora nu sunt vizate de concursul national. 
Art. 240 
Limitarea rapunderii primarului/presedintelui de consiliu judetean, prin semnarea actului administrativ, la 
"investirea cu formula de autoritate", respectiv la nivel de apreciere a necesitatii si oportunitatii adoptarii actului 
administrativ. - art 240 din OUG 
Pentru legalitatea actelor vor raspunde exclusiv semnatarii lor - functionarii publici/personalul contractual. 
Primarii si presedintii de consiliu judetean vor raspunde exclusiv pentru oportunitatea actelor administrative, de 
legalitate doar in raport cu atributiile specifice. 
Federatia Nationala a Sindicatelor din Administratia Publica (FNSA) a solicitat inlaturarea sintagmei "exclusiv", 
explicand ca textul este in contradictie cu princiiile constitutionale ale angajarii raspunderii pentru daune, cu 
principiul nediscriminarii, principiul subordonarii ierarhice, precum si cu art. 497 din proiectul de cod conform 
caruia angajarea raspunderii functionarilor publici se poate antrena doar daca se constata vinovatia functionarului 
public/personalului contractual de catre o instanta judecatoreasca. 
A fost eliminata prevederea care-i proteja pe functionarii care sesizeaza fapte nelegale (articolul privind 
"dreptul la protectia legii al functionarilor publici care au sesizat incalcari ale legii, deontologiei sau a principiilor 
bunei administrari, eficientei, eficacitatii, economicitatii si transparentei in cadrul autoritatilor si institutiilor 
publice"). 
O serie de articole din OUG edulcoreaza atributiile Agentiei Nationale a Functionarilor Publici (ANFP) in ceea ce 
priveste cariera functionarilor publici (mobilitatea, promovarea, evaluare etc) . Unele prevederi chiar transfera 
unele atributii altor institutii, asa cum este cazul promovarii inaltilor functionari - in procedura, agentia este 
inlocuita de Ministerul Dezvoltarii Regionale si Administratiei Publice. 
Tot prin aceste modificari privind rolul ANFP sunt eliminate formele de control referitoare la modul in care se fac 
angajarile si sunt elaborate organigramele institutiilor din administratia publica locala. 
De exemplu, art. 416 impune doar comunicarea, in 10 zile lucratoare de la dispunerea masurii prin act 
administrativ, a modificarilor intervenite in situatia functionarilor publici si a functiilor publice. Dispare astfel 
avizul ANFP cerut acum pentru acest gen de situatii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Romania ramane tara cu cea mai mare inflatie anuala din UE 
Romania a avut, in luna mai 2019, cea mai mare rata anuala a inflatiei dintre statele membre ale Uniunii 
Europene, cu un avans al preturilor de consum de 4,4%, acelasi cu cel inregistrat in luna aprilie, arata datele 
publicate, luni, de Oficiul European de Statistica (Eurostat). 
Comparativ cu aceeasi luna a anului trecut, in Romania rata anuala a inflatiei a scazut de la 4,6% in luna mai 2018 
pana la 4,4% in mai 2019. 
Rata anuala a inflatiei in Uniunea Europeana (UE) a scazut in luna mai 2019 pana la 1,6%, de la 1,9% in aprilie, in 
timp ce in zona euro inflatia a coborat pana la 1,2%, de la un nivel de 1,7% inregistrat in aprilie. 
In randul statelor membre UE, cea mai ridicata rata anuala a inflatiei se inregistra in Romania (4,4%), Ungaria (4%) 
si Letonia (3,5%) . La polul opus, tarile membre cu cea mai scazuta rata anuala a inflatiei au fost Cipru (0,2%), 
Portugalia (0,3%) si Grecia (0,6%). 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Comparativ cu situatia din luna aprilie 2019, rata anuala a inflatiei a scazut in 16 state membre, a ramas stabila in 
cinci tari (inclusiv in Romania la 4,4%) si a crescut in sase state membre. 
In zona euro, cel mai semnificativ impact asupra cresterii anuale a preturilor l-au avut preturile la servicii (0,47 
puncte procentuale), urmate de preturile la energie (0,38 puncte procentuale) si de cele la alimente si tigari (0,29 
puncte procentuale). 
In ceea ce priveste Romania, datele publicate anterior de Institutul National de Statistica (INS) arata ca preturile 
de consum au crescut cu 0,46% in mai 2019, comparativ cu luna anterioara, si cu 3,22% fata de sfarsitul anului 
trecut (decembrie 2018), in timp ce rata anuala a inflatiei s-a mentinut la 4,1%, pe fondul scumpirii alimentelor cu 
5,24%, a marfurilor nealimentare cu 3,27% si a serviciilor cu 4,3%. 
Banca Nationala a Romaniei (BNR) a majorat, la jumatatea lunii mai, la 4,2% prognoza de inflatie pentru finalul 
acestui an si estimeaza o inflatie de 3,3% pentru 2020. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ministrul Sănătăţii: România are nevoie de o asociaţie a spitalelor care să funcţioneze în regim de „portavoce” 
Ministerul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, marţi, că România are nevoie de o asociaţie a spitalelor care să 
funcţioneze în regim de „portavoce” a unităţilor spitaliceşti, în negocierile cu instituţiile statului. 
Sorina Pintea a precizat în cadrul primei ediţii a Forumului Naţional al Spitalelor că unul din principalele scopuri 
ale acestui forum este punerea bazelor unei asociaţii a spitalelor din România. 
„Avem nevoie de o asociaţie a spitalelor în România. (...) Vreau să discut cu reprezentantul acestei asociaţii. Vreau 
să îl pun la masă pe acest reprezentant, astfel încât să negocieze inclusiv cu ministrul Finanţelor. Acesta este unul 
din principalele scopuri ale acestui forum”, a spus ministrul. 
Ministrul a motivat necesitatea înfiinţării unei astfel de organizaţii, precizând că este nevoie de o asociaţie care să 
poată „fi o portavoce a spitalelor în negocieri cu ministrul Sănătăţii, cu preşedintele Casei şi, nu în ultimul rând, cu 
ministrul Finanţelor”. 
Legat de situaţia condiţiilor din spitalele româneşti, ministrul a declarat că rezonează cu nevoile resimţite de 
pacienţi şi consideră ca fiind necesară schimbarea mentalităţii şi dezvolltarea empatiei vizavi de problemele 
bolnavului, în sensul consolidării unui sistem de sănătate cât mai eficient. 
„Spuneau pacienţii că îşi doresc curăţenie, spuneau pacienţii că îşi doresc empatie, aşa ceva nu se cumpără (…) 
Asta îmi doresc şi eu de la sistemul de sănătate. Empatie, schimbarea mentalităţilor, în primul rând schimbarea 
mentalităţilor pentru că asta ne va aduce şi empatie”„ a concluzionat ministrul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #romania2019.eu/ A doua reuniune a şefilor Agenţiilor de Medicamente, în perioada 19-21 iunie 2019, la 
Bucureşti 
A doua reuniune a şefilor Agenţiilor de Medicamente (Heads of Medicines Agencies - HMA II) va avea loc la 
Bucureşti, în perioada 19-21 iunie 2019, evenimentul fiind organizat de Ministerul Sănătăţii - Agenţia Naţională a 
Medicamentului şi a Dispozitivelor Medicale (ANMDM), în colaborare cu Autoritatea Naţională Sanitară 
Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA) - Institutul pentru Controlul Produselor Biologice şi 
Medicamentelor de Uz Veterinar. 
Potrivi unui comunicat al ANSVSA remis AGERPRES, pe agenda de lucru figurează teme de importanţă strategică în 
domeniul produselor medicinale de uz uman şi veterinar privind funcţionarea şi optimizarea activităţilor specifice, 
schimburi de informaţii şi bune practici în domeniul reglementării produselor medicinale de uz uman şi veterinar, 
precum şi cele privind identificarea de soluţii şi resurse pentru dezvoltarea sistemelor IT necesare bazelor de date 
naţionale şi europene pentru produsele medicinale veterinare. 
De asemenea, vor fi prezentate şi discutate activităţile Task Force de implementare a noii legislaţii în domeniul 
produselor medicinale veterinare, respectiv a Regulamentului (UE) 6/2019 al Parlamentului European şi al 
Consiliului din 11 decembrie 2018 privind produsele medicinale veterinare şi de abrogare a Directivei 2001/82/CE. 
La acest eveniment participă şefii autorităţilor de reglementare şi control în domeniul produselor medicinale de 
uz uman şi veterinar din toate statele din Spaţiul Economic European, reprezentanţi ai Agenţiei Europene a 
Medicamentului (EMA), ai Directoratului European pentru Calitatea Medicamentului (EDQM) şi ai Comisiei 
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Europene - Direcţia Generală de Sănătate şi Siguranţa Alimentară (DG-SANTE). 
Prima reuniune a şefilor Agenţiilor de Medicamente (HMA I) organizată pe parcursul deţinerii de către România a 
Preşedinţiei Consiliului UE, s-a desfăşurat cu succes, la Timişoara, în perioada 20-22 februarie 2019, fiind 
organizată tot de ANMDM în colaborare cu ANSVSA. 
 (Sursa: Agerpres) 
 

 Nicio sansa pentru spitalele regionale. Nu mai sunt bani, anunta Viorica Dancila 
Premierul Viorica Dancila a declarat ca in acest exercitiu bugetar nu au mai ramas bani suficienti pentru 
construirea celor trei spitale regionale si ca banii alocati au fost cheltuiti pe documentatie, dar ca a propus ca 
sumele necesare sa fie accesate pe urmatorul exercitiu bugetar. 
Viorica Dancila a declarat, marti seara, la Romania TV, ca a avut o discutie, pe acest subiect, cu comisarul 
European Corina Cretu. 
"Am avut o discutie cu doamna comisar european Corina Cretu, la Guvern, legata de cele trei spitale regionale, 
pentru mine ca premier, pentru Guvernul Romaniei era foarte important sa avem cele trei spitale. Pentru cele trei 
spitale a fost alocata suma de 150 milioane euro. Toata documentatia a fost 130 milioane de euro. Un spital este 
evaluat la 460 milioane euro. Trei spitale se duceau la un miliard si ceva de euro. Statul roman nu isi permite. Atat 
au costat. Am vorbit cu doamna Corina Cretu ca din suma ramasa sa facem studii de fezabilitate, documentatia si 
in urmatoarea proiectie bugetara sa accesam cele 460 milioane de euro", a declarat Viorica Dancila. 
Premierul a mentionat ca se poarta discutii ca unele spitale sa fie construite in parteneriate. 
"Cautam ca spitalul de la Constanta sa il facem impreuna cu Guvernul din Turcia, cautam ca alt spital sa il facem 
prin parteneriat public-privat. Nu a fost indolenta guvernului, nu a fost lipsa noastra de actiune sau sa nu vrem sa 
facem aceste spitale, dar asta e realitatea si este corect ca atunci cand acuzi pe cineva sa ai toate cifrele reale", a 
mai declarat Dancila. 
Ministrul Sanatatii, Sorina Pintea, a prezentat, in luna aprilie, detalii despre constructia celor trei spitale regionale 
care ar urma sa fie realizate din fonduri europene. Pintea a spus ca spitalele se vor realiza, poate "nu atunci cand 
ne-am fi dorit, nu la termenele stabilite initial de consultantii Bancii Europene de Investitii (BEI), dar se vor 
construi". 
De asemenea, ministrul Rovana Plumb a precizat ca Romaniei i-a fost alocata in acest exercitiu financiar suma de 
150 de milioane de euro, fata de 1,2 miliarde de euro cat ar costa realizarea celor trei spitale regionale. 
"As vrea sa pornesc de la alocare, pentru a nu mai exista discutii, pentru ca, dincolo de declaratii, dincolo de tot 
felul de comentarii facute intr-un registrul electoral, situatia privind fondurile europene in Romania este aratata 
de catre cifre. Romania are pe acest exercitiu financiar 2014-2020 o suma alocata de 820 de milioane de euro 
pentru tot ceea ce inseamna investitii in Sanatate in Romania. Suma se compune din 150 de milioane de euro 
alocate pentru cele trei spitale regionale, 346 de milioane de euro pentru tot ceea ce inseamna analize medicale, 
tratamente precoce si instruirea cadrelor medicale si 365 de milioane de euro investitii privind extinderea si 
modernizarea Unitatilor de Primiri Urgente si a ambulatoriilor de pe langa spitalele de urgenta judetene. 150 de 
milioane de euro, alocati pentru cele trei spitale regionale, acopera doar documentatia tehnica pentru ca suma 
totala necesara pentru a finaliza acestei spitale regionale, conform devizelor estimative propuse de catre Banca 
Europeana de Investitii, este de 1,2 miliarde de euro", a spus Rovana Plumb. 
Comisarul european Corina Cretu a declarat, tot in luna aprilie, la Iasi ca, la finalul mandatului sau la Bruxelles 
ramane cu un gust amar ca Guvernul roman a ignorat aproape total sansa obtinerii banilor europeni pentru a 
demara proiectele mari de infrastructura. 
Intrebata daca cele trei spitale regionale ar putea fi finantate inainte de exercitiul financiar care incepe in anul 
2020, Corina Cretu a raspuns: "Pot fi finantate daca Guvernul decide sa solicite Comisiei Europene realocarea 
Fondurilor din cadrul Programului Operational Regional sau din alte programe operationale, sau ideea fazarii, dar 
pentru a fi fazate in primul rand trebuie sa primim proiectele pentru a fi analizate si apoi fazate. Proiectele nu au 
ajuns la Comisia Europeana". 
 (Sursa: Romania TV) 
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 Teodorovici, despre exodul medicilor: Mă îndoiesc că-i putem aduce înapoi. E clar, oamenii au altă condiţie de 
viaţă, un alt tratament, un alt respect 
Eugen Teodorovici a spus că deşi exodul medicilor s-a redus cu până la 40%, personalul medical rămâne în 
continuare insuficient în spitale. Ministrul Finanţelor a spus că medicii plecaţi în străinătate nu mai pot fi aduşi în 
ţară, deoarece acolo se bucură de alte condiţii. 
Eugen Teodorovici a precizat că, deşi exodul medicilor este mai temperat, România se confruntă în continuare cu 
numărul mic de cadre medicale în spitale. 
Ministrul a mai precizat că medicii plecaţi să profeseze afară nu mai pot fi aduşi în ţară, întrucât în străinătate ei 
beneficiază de condiţii superioare şi de respect. 
„Cam cu 40% s-a redus exodul de personal medical, dar în continuare numărul de personal este insuficient. De 
adus înapoi mă îndoiesc că-i putem aduce pe medicii care au plecat. E clar, oamenii au altă condiţie de viaţă, un 
alt tratament, un alt respect, exact ce poate în România lipseşte faţă de personalul medical”, informează 
ministrul. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici a declarat că toate creşterile salariale nu pot opri „exodul”, 
întrucât salarizarea nu e principalul motiv pentru care românii şi medicii sau personalul medical aleg să 
părăsească ţara, ci sunt şi cele privind mediul de lucru şi mentalitate. 
„Este vorba de un mediu în care trăieşti, în care te loveşti de absolut toate de la servicii publice, la sănătate, 
educaţie, infrastructură, mediul în care trăieşti, cum mergi cu maşina în trafic, cum eşti claxonat. Acesta e un 
mediu care poate, în întregime, sa provoace aceste situaţii”, a spus ministrul. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici a mai precizat că fenomenul „exodului” cadrelor medicale 
dispune de o situaţie care „arată foarte bine”, rapoartele indicând o scădere de la 10.000 de cadre medicale care 
au părăsit ţara în 2016-2017, la 1.300 de asistente şi 3.000 de medici în 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă: I-am spus procurorului general al SUA că Guvernul nu va interveni în justiţie 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că i-a transmis procurorului general al SUA William Barr, în cadrul întrevederii 
pe care a avut-o cu acesta la Palatul Victoria, că Guvernul nu va interveni în justiţie. 
„Am avut o discuţie şi am spus care e modul de abordare al Guvernului şi faptul că Executivul nu va interveni în 
justiţiei, îşi doreşte o justiţie independentă, dar şi respectarea drepturilor cetăţenilor. Acest lucru l-am spus public 
şi acelaşi lucru l-am spus şi procurorului general al SUA”, a afirmat Viorica Dăncilă, marţi, la Parlament. 
Şeful Executivului a avut marţi, de la ora 13.00, o întrevedere cu procurorul general al SUA William Barr, înaintea 
dezbaterii şi votului în plenul reunit al Parlamentului a moţiunii de cenzură prin care opoziţia cerea demiterea 
Guvernului. Legislativul a respins moţiunea de cenzură. 
William Barr a avut o întâlnire, marţi, şi cu preşedintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Valer Dorneanu, reales în funcţia de preşedinte al CCR 
Valer Dorneanu a fost reales, marţi, prin vot secret, cu majoritatea voturilor judecătorilor, în funcţia de preşedinte 
al Curţii Constituţionale pentru un mandat de trei ani, potrivit unui comunicat de presă al instituţiei. 
Fostul şef al Secţiei de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie, Gheorghe Stan, şi fostul judecător al Curţii de Apel 
Constanţa, Cristian Deliorga, au depus, marţi, jurământul la Cotroceni ca judecători ai Curţii Constituţionale. 
„Momentul depunerii jurământului marchează, potrivit art.63 din Legea nr.47/1992 privind organizarea şi 
funcţionarea Curţii Constituţionale, intrarea în exerciţiul funcţiei de judecător al Curţii Constituţionale şi a fost 
urmat de reunirea Plenului, în noua componenţă, pentru alegerea noului preşedinte al Curţii”, potrivit 
comunicatului de presă al CCR, remis MEDIAFAX. 
Prin urmare, Dorneanu a fost reales în şedinţa de marţi a plenului Curţii la şefia instituţiei. 
Din noua componenţă a Curţii fac parte Gheorghe Stan, Cristian Deliorga şi Simina Tănăsescu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Adina Florea a obţinut cel mai mare punctaj dintre candidaţii pentru şefia Secţiei de anchetă 
Procurorul Adina Florea a obţinut cel mai mare punctaj, de 9,86, dintre candidaţii pentru şefia Secţiei de 
investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ), fiind urmată de Sorin Iasinovschi, cu un punctaj de 8,85 şi de Bogdan 
Pîrlog, care a obţinut 3,25, potrivit CSM. 
UPDATE ora 19.10: Procurorii Adina Florea şi Sorin Iasinovschi au susţinut, marţi, interviurile în faţa comisiei de 
concurs din Consiliul Superior al Magistraturii pentru funcţia de procuror-şef a Secţiei de investigare a 
infracţiunilor din justiţie, în timp ce Bogdan Pîrlog nu s-a prezentat. 
Potrivit ordinii soluţionate a şedinţei de marţi a CSM, Adina Florea a obţinut cel mai mare punctaj, de 9,86, fiind 
urmată de Sorin Iasinovschi, cu un punctaj de 8,85 şi de Bogdan Pîrlog, care a obţinut 3,25. 
Potrivit regulamnetului, rezultatele sunt definitive şi nu pot fi contestate. 
Interviurile au avut loc în contextul în care funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din 
Justiţie a devenit vacantă după ce Gheorghe Stan a demisionat pentru a prelua postul de judecător al Curţii 
Constituţionale Române. 
UPDATE ora 14.20 Sorin Iasinovschi: Misiunea secţiei de anchetă este de a vindeca trauma asupra magistraţilor 
Sorin Iasinovschi, candidat pentru funcţia de şef al Secţiei de anchetare a magistraţilor, a spus la interviul de la 
CSM, că structura de parchet are drept misiune „vindecarea” unor traume suferite de magistraţi deoarece, în 
trecut, „au existat derapaje” de la aplicarea legii. 
„Această secţie nu a fost înfiinţată cu scopul de a pune pe cineva la zid, ci dimpotrivă, de a crea o protecţie a 
magistraţilor împotriva valului de plângeri şi sesizări care vin împotriva magistraţilor. Eu am avut în vedere 
misiunea pe care o are această secţie. Dacă vă uitaţi la condiţiile sau realităţile în ceea ce priveşte cercetarea 
magistratilor din ultimii 4 ani, vom constata că aşa cum spune Inspecţia Judiciară, au existat derapaje de la 
aplicarea normelor de drept în ceea ce priveşte cercetarea magistraţilor. Această secţie va avea rolul de a repara 
ceea ce se mai poate repara în acest sens şi de a garanta că acele derapaje nu vor mai exista în viitor”, a spus 
Sorin Iasinovschi, în interviul pentru şefia Secţiei de anchetare a magistraţilor. 
Procurorul a mai precizat că au fost derapaje de la aplicarea normelor de drept ce au creat „o traumă asupra 
magistraţilor”: „Misiunea acestei secţii este de a vindeca această traumă. Când spun traumă, nu spun 
întamplător”. 
UPDATE ora 11.30 Florea: S-au autorizat măsuri de supraveghere faţă de magistraţi fără ca rezultatul să devină 
probă 
Adina Florea a spus, la interviul pentru şefia Secţiei Speciale, că a observat că au fost autorizate interceptări ale 
magistraţilor fără ca rezultatele măsurilor de supraveghere tehnică să devină, ulterior, probe în dosarele penale, 
iar perioada lungă de interceptare putea să exercite presiune. 
„Au fost situaţii nu puţine, din păcate, şi din punctul meu de vedere este trist, când s-au solicitat şi autorizat 
măsuri de supraveghere tehnică faţă de magistraţi fără ca, ulterior, rezultatele măsurilor de supraveghere tehnică 
să devină mijloc de probă în dosarul penal, deşi perioadele de supraveghere tehnică sunt suficient de mari cât să 
exercite o anumită presiune asupra magistratului chemat să înfăptuiască justitţia în mod independent şi în 
numele legii”, a declarat Adina Florea. 
Procurorul a mai spus, la interviul din faţa comisiei de concurs a CSM, că în proiectul managerial intenţionează să 
evite astfel de situaţii, dacă va fi desemnată şef al Secţiei de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie. 
Interviul are loc în contextul în care funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie 
a devenit vacantă după ce Gheorghe Stan a demisionat pentru a prelua postul de judecător al Curţii 
Constituţionale Române. 
UPDATE ora 10.55 Adina Florea: Niciodată nu am fost aservită politic. Nimeni nu a încercat să îmi impună vreo 
idee 
Adina Florea a declarat, la interviul pentru şefia Secţiei Speciale de la CSM, că este un procuror independent şi, 
contrar informaţiilor vehiculate în spaţiul public, ea nu este „aservită politic” şi nimeni nu a încercat „să îi impută” 
o anumită acţiune sau idee. 
„Niciodată, în toată activitatea mea profesională, nu am fost aservită politic. Activitatea s-a desfăşurat cu 
respectarea legii, astfel cum am jurat când am intrat în profesie. Niciodată, în activitatea mea profesională nu am 
desfăşurat altfel de activităţi decât cele care corespund atribuţiilor care guvernează activitatea procurorului. (...) 
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Am fost un procuror independent şi sunt independent, indiferent de ce se vehiculează. Nimeni nici nu a încercat 
să îmi impută vreo idee la ceea ce aş fi putut să desfăşor în activitatea derulată din punct de vedere profesional”, 
a declarat Adina Florea, în faţa comisiei de concurs pentru şefia Secţiei Speciale. 
Florea mai vorbit şi despre deficienţele constatate, pe care le va remedia, dacă va fi desemnată şef al Secţiei: „Au 
fost situaţii intâlnite în practic, în care dosarele constituite cu privire la infracţiuni pretins săvârşite de magistraţi 
au stat pe rolul organelor judiciare fără ca măcar să fi fost începută urmărirea penală in rem. Cu toate acestea, 
aceste dosare au rămas în nelucrare”. 
Adina Florea, Sorin Iasinovschi şi Bogdan Pîrlog sunt cei trei candidaţi pentru funcţia de procuror-şef al Secţiei 
pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie. Aceştia sunt programaţi pentru a susţine, marţi, interviurile în faţa 
unei comisii formate din membrii CSM, însă Pîrlog nu s-a prezentat pentru că a recuzat câţiva membri din comisia 
de concurs. 
Interviurile au loc în contextul în care funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din 
Justiţie a devenit vacantă după ce Gheorghe Stan a demisionat pentru a prelua postul de judecător al Curţii 
Constituţionale Române. 
UPDATE ora 10.50 B.Pîrlog a cerut recuzarea unor membri din comisia de concurs CSM pentru şefia Secţiei de 
anchetă 
Procurorul Bogdan Pîrlog, candidat pentru şefia Secţiei de anchetare a magistraţilor, a precizat pentru MEDIAFAX 
că a formulat o cerere de recuzare a unor membri CSM care fac parte din comisia de concurs, între care şi pe 
preşedintele Consiliului, Lia Savonea. 
Procurorul Bogdan Pîrlog nu s-a prezentat, marţi, la sediul CSM pentru a susţine, în faţa comisiei de concurs din 
CSM, interviul pentru funcţia de şef al Secţiei, deoarece aşteaptă un răspuns privind recuzarea unor membri. 
Procurorul a precizat, pentru MEDIAFAX, că a cerut recuzarea Liei Savonea (preşedinte CSM), Simona Marcu şi 
Nicoleta Ţînţ. 
Adina Florea, Sorin Iasinovschi şi Bogdan Pîrlog sunt cei trei candidaţi pentru funcţia de procuror-şef al Secţiei 
pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie. Aceştia sunt programaţi pentru a susţine, marţi, interviurile în faţa 
unei comisii formate din membrii CSM. 
Iniţial, Pîrlog a fost respins deoarece nu ar fi avut 18 ani vechime, însă acesta a formulat contestaţie. Plenul CSM a 
decis admiterea contestaţiei procurorului Bogdan Pîrlog. 
Interviurile au loc în contextul în care funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din 
Justiţie a devenit vacantă după ce Gheorghe Stan a demisionat pentru a prelua postul de judecător al Curţii 
Constituţionale Române. 
UPDATE ora 09.55 Iasinovschi, înainte de interviul pentru şefia SIIJ:Secţia, vitală. Un magistrat informat nu o 
contestă 
„Nu pot face eu comparaţie (între candidaţi, n.r.). Comparaţia o s-o facă comisia. (...) A fost criticată pentru că nu 
este bine cunoscută. (...) Este vitală pentru sistemul de justiţie. Dacă vă uitaţi la standardele de calitate ale 
personalulyui selectat pentru această secţie şi de garanţiile de care beneficiază, o să realizaţi că este o diferenţă 
foarte mare”, a declarat procurorul Sorin Iasinovschi, înainte de interviul pentru şefia Secţiei de Anchetare a 
magistraţilor. 
Întrebat dacă Secţia a procedat corect privind retragerea apelurilor din dosarele lui Viorel Hrebenciuc şi Sebastian 
Ghiţă, procurorul a subliniat că nu se poate pronunţa, însă „cel care a luat decizia probabil că a avut argumente 
solide ca să le retragă”. 
De asemenea, Iasinovschi consideră că pentru a lucra în cadrul Secţiei pentru anchetarea magistraţilor, un 
procuror trebuie să respecte mai multe standarde decât cele necesare pentru a activa în cadrul DNA. 
„Evident (sunt standarde mai ridicate decât pentru DNA, n.r.), uitaţi-vă ce experienţă se cere. (...) Problema e că 
nu e suficient cunoscută, iar trauma creată sistemului judiciar prin derapajele care au existat după 2014 au creat o 
mare suspiciune, s-a creat povestea drobului de sare din povestea lui Creangă. Frica, chiar dacă este imaginară, 
oamenii se tem. Odată ce ai trebut prin nişte traume, e greu. Trebuie să mai treacă o perioadă de timp. (...) Un 
magistrat informat nu ar avea motive să conteste această secţie”, a mai spus sursa citată. 
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Candidaţii la şefia Secţiei de anchetare a magistraţilor susţin interviurile în faţa CSM 
Adina Florea, Sorin Iasinovschi şi Bogdan Pîrlog sunt cei trei candidaţi pentru funcţia de procuror-şef al Secţiei 
pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie. Aceştia vor susţine, marţi, interviurile în faţa unei comisii formate 
din membrii CSM. 
Iniţial, Pîrlog a fost respins deoarece nu ar fi avut 18 ani vechime, însă acesta a formulat contestaţie. Plenul CSM a 
decis admiterea contestaţiei procurorului Bogdan Pîrlog. 
Interviurile au loc în contextul în care funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din 
Justiţie a devenit vacantă după ce Gheorghe Stan a demisionat pentru a prelua postul de judecător al Curţii 
Constituţionale Române. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul care a deschis ancheta 10 august contesta la CSM functionarea SS: Avem o unitate care functioneaza 
nelegal 
Bogdan Pirlog, procurorul militar care a deschis ancheta in cazul protestului din 10 august 2018, considera ca sunt 
probleme cu legalitatea constituirii comisiei pentru numirea sefului Sectiei de investigare a infractiunilor din 
justitie (SIIJ), in contextul in care lipseste unul dintre membri - reprezentantul Sectiei pentru procurori din CSM. 
In plus, magistratul sustine ca SIIJ functioneaza nelegal in acest moment. 
Bogdan Pirlog a fost audiat astazi prin videoconferinta de trei judecatori: Lia Savonea (presedinte CSM), Simona 
Marcu si Nicoleta Tint. Sectia pentru procurori din CSM nu a desemnat un reprezentant in aceasta comisie. 
In proiectul sau de candidatura pentru aceasta functie, Pirlog sustine nici mai mult nici mai putin decat ca 
infiintarea acestei structuri de parchet incalca mai multe prevederi din Constitutie. 
"S-a facut confuzie intre constituirea si functionarea acestei comisii", explica Pirlog. Acesta a fost audiat prin 
video-conferinta. 
El a reluat mai multe argumente din proiectul sau managerial: Un candidat la sefia SS isi propune sistarea 
imediata a activitatii sectiei si cercetarea procurorilor care l-au anchetat pe Timmermans 
Critica la foc automat 
Magistratul a critica astazi modul in care a functionat SIIJ in ultima perioada, modul in care sefii acestei structuri 
au comunicat cu presa si declaratiile facute in singura conferinta de presa. 
"Avem o unitate care functioneaza nelegal. Lucratorii de politie, delegati de procurori, efectueaza anchete in mod 
nelegal", insista Pirlog. 
Savonea si Pirlog au avut un schimb de replici in timpul interviului, atunci cand ea a vrut sa discute despre 
proiectul managerial, iar magistratul insista pe nelegalitatea SIIJ. 
Lia Savonea: Nu avem ce sa va intrebam daca dumneavoastra nu dezvoltati in plus niciun element. 
Bogdan Pirlog: Putem sa discutam aspecte privind nelegalitatea acestei sectii. 
Lia Savonea: Aceste aspecte exced atributiilor Comisiei. 
Bogdan Pirlog: Comisia putea sa nu organizeze aceste selectii. 
Lia Savonea: Activitatea Comisiei se incheie in acest moment. 
Stan, numit la CCR 
In acest moment, in cursa pentru sefia Sectiei Speciale sunt inscrisi magistratii Bogdan Pirlog, Adina Florea si Sorin 
Eugen Iasinovschi. 
Postul a fost eliberat dupa ce fostul sef al Sectiei Speciale, Gheorghe Stan (foto stanga), si-a dat demisia, deoarece 
urmeaza sa ocupe functia de judecator la CCR, fiind propulsat aici de PSD. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 #Romania2019.eu/ Reuniune ministerială UE - SUA în domeniul Justiţie şi Afaceri Interne - la Bucureşti 
Reuniunea ministerială UE - SUA a miniştrilor Justiţiei şi Afacerilor Interne va avea loc, miercuri, la Bucureşti, la 
Palatul Parlamentului, în contextul exercitării de către România a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene. 
Sesiunea de Justiţie va include discuţii referitoare la cooperarea judiciară în spaţiul cibernetic, precum şi rezilienţa 
sistemelor electorale şi va fi prezidată de ministrul Ana Birchall, informează Ministerul Justiţiei pe pagina de 
Facebook. 
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Ministeriala este a doua reuniune UE-SUA organizată în timpul Preşedinţiei române a Consiliului UE în domeniul 
Justiţiei şi Afacerilor Interne, după reuniunea în format SOM (Senior Officials Meeting) de la Bucureşti din 28 
februarie. 
România are rolul de a prezida întreaga reuniune la care vor fi prezenţi ministrul Justiţiei, Ana Birchall, ministrul 
Afacerilor Interne, Carmen Dan, şi ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba. 
Uniunea Europeană va fi reprezentată de Vera Jourová, comisar responsabil pentru justiţie, consumatori şi 
egalitate de gen, Dimitris Avramopoulos, comisar responsabil pentru migraţie, afaceri interne şi cetăţenie, şi 
Julian King, comisar responsabil pentru securitatea Uniunii. 
De asemenea, din partea UE, mai participă Serviciul European de Acţiune Externă, Secretariatul General al 
Consiliului, EUROPOL, EUROJUST, Coordonatorul UE pentru lupta împotriva terorismului, FRONTEX. 
"Aceasta este prima reuniune ministerială la care participă procurorul general al SUA, William Barr, conducătorul 
delegaţiei americane, şi secretarul adjunct ad interim în cadrul Departamentului de Securitate Naţională al SUA, 
David Pekoske", arată sursa citată. 
Totodată, Finlanda, în calitate de viitoare Preşedinţie a Consiliului UE, va fi reprezentată de Maria Ohisalo, 
ministrul Afacerilor Interne, şi de Anna-Maja Henriksonn, ministru al Justiţiei. Această ţară va participa la lucrări în 
calitate de observator. 
În marja reuniunii ministeriale UE-SUA a miniştrilor Justiţiei şi Afacerilor Interne, ministrul român al Justiţiei va 
avea întâlniri bilaterale cu procurorul general al SUA, comisarul pentru justiţie, consumatori şi egalitate de gen şi 
cu omologul său finlandez. 
Dialogul UE-SUA pe dimensiunea externă a domeniilor Justiţie şi Afaceri Interne este unul tradiţional şi are loc 
semestrial, pe durata fiecărei Preşedinţii a Consiliului.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Darius Vâlcov, pus sub control judiciar de DIICOT pentru publicarea protocolului SRI-Parchetul General pe 
Facebook 
Procurorii DIICOT au dispus punerea în mişcare a acţiunii penale şi l-au pus sub control judiciar pentru 60 de zile 
pe Darius Vâlcov pentru divulgarea secretului care periclitează securitatea naţională, după ce a publicat pe 
Facebook protocolul secret SRI-PÎCCJ. 
„Prin ordonanţa din data de 18.06.2019, procurorii DIICOT-Structura Centrală au dispus punerea în mişcare a 
acţiunii penale şi luarea măsurii controlului judiciar pentru o perioadă de 60 de zile faţă de inculpatul Vâlcov 
Darius-Bogdan, pentru săvârşirea infracţiunii de divulgare a secretului care periclitează securitatea naţională, 
faptă prevăzută şi pedepsită de art.407 al.3 CP. În fapt s-a reţinut că, la data de 23.08.2018, inculpatul a publicat 
pe pagina personală a unei reţele de socializare, o copie a unui document clasificat intitulat „Protocol privind 
organizarea cooperării între Serviciul Român de Informaţii şi Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie pentru îndeplinirea obligaţiilor ce le revin potrivit legii”, informează DIICOT, printr-un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, postareaa inclus şase pagini din protocol, pe care erau înscrise numerele de înregistrare 
09472/08.12.2016 (PÎCCJ) şi 03656/07.12.2016 (SRI), documentul fiind încadrat în clasa „secrete de stat”, nivel 
„secret”, conform art. 4 al.2 lit.c din H.G.585/2002. 
La scurt timp după apariţia în cursul anului 2018, pe site-ul PÎCCJ a protocolului public dintre Parchetul General şi 
SRI, încheiat în anul 2016, Darius Vâlcov, consilier al premierului Viorica Dăncilă, a publicat pe pagina sa de 
Facebook şi o variantă secretă a protocolului. 
Deşi protocolul nu mai producea efecte, aşa cum au anunţat SRI şi Parchetul General, era un document secret. 
Protocolul ar fi provenit de la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Constanţa, de unde vine Adina Florea, 
candidată la şefia Secţiei de anchetare a magistraţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cristian Ghinea şi Tudor Ciuhodaru au demisionat din Camera Deputaţilor 
Biroul Permanent a luat act, în şedinţa de marţi, de demisiile lui Cristian Ghinea şi Tudor Ciuhodaru ca deputaţi în 
Parlamentul României, în contextul în care ambii au obţinut un mandat de europarlamentar, unul pe lista Alianţei 
USR-PLUS, celălalt pe cea a PSD. 
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În următoare şedinţă a plenului Camerei Deputaţilor demisia celor doi va fi anunţată oficial, conform procedurii 
parlamentare. 
În urma alegerilor din 26 mai, Cristian Ghinea a obţinut un mandat de eurodeputat, candidând al doilea pe lista 
Alianţei USR-PLUS, iar Tudor Ciuhodaru a devenit europarlamentar, candidând pe locul al şaptelea. 
De asemenea, Biroul Permanent a luat act de trecerea deputatului Mihai Valentin Popa de la grupul PSD la grupul 
Pro Europa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Tudose A DEMISIONAT: 'Dacă e musai, mă întorc'  
Mihai Tudose, fost premier din partea PSD, trecut, ulterior, la Pro România, și-a dat demisia din funcția de 
deputat. Tudose a fost ales europarlamentar și a optat să meargă la Bruxelles. Totuși, marți seara, la România TV, 
în emisiunea lui Victor Ciutacu, Tudose a lăsat o portiță de a renunța la mandatul din Parlamentul European, dacă 
va fi nevoie de el pentru o funcție de ministru sau chiar de premier într-un viitor guvern. 
”Azi mi-am dat demisia, după vot. Mă duc la Bruxelles, dar dacă e musai, mă întorc. Eu decid dacă e musai. (n.r. 
referitor la o posibilă intrare la guvernare)”, a precizat Mihai Tudose. 
Interesant este faptul că în locul lui Tudose va intra un membru de pe lista PSD, iar grupul social-democrat de la 
Camera Deputaților va crește cu încă un deputat. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Liderul deputaţilor UDMR: Gheorghe Cucoş, şeful statului major al Jandarmeriei, nu a îndepărtat ultraşii de la 
Valea Uzului 
Liderul deputaţilor UDMR Attila Korodi a acuzat autorităţile române că nu s-au implicat în incidentele de la Valea 
Uzului, întrebându-se retoric de ce Gheorghe Cucoş, şeful statului major al Jandarmeriei, nu a intervenit pentru 
îndepărtarea "ultraşilor" violenţi. 
"În orice ţară civilizată, elementele provocatoare, persoanele aflate în stare de ebrietate sunt extrase de forţele 
de ordine din mulţimea care doreşte să participe de bună credinţă la un eveniment public. Acest lucru nu s-a 
întâmplat în Valea Uzului. Domnul (Gheorghe-Sebastian-n.red.) Cucoş, aflat în misiune la faţa locului, nu a 
ordonat încă din momentul premergător incidentelor, dar nici în momentul forţării de către ultraşii provocatori ai 
cordonului de jandarmi, extragerea şi îndepărtarea acestora. (...) De ce li s-a permis să se urce pe crucile ridicate? 
De ce li s-a dat voie să lovească membrii unităţii de jandarmi, să arunce cu pietre şi noroi, să lovească membrii 
comunităţii noastre?", a declarat Attila Korodi, la dezbaterea moţiunii de cenzură în plenul reunit al 
Parlamentului. 
Korodi a spus că Guvernul nu a gestionat corespunzător situaţia de la Valea Uzului şi că s-a creat un conflict 
interetnic din această cauză. 
"În ultimele două luni, Guvernul nu a gestionat corespunzător situaţia care s-a creat la Valea Uzului, situaţie pe 
care UDMR a semnalat-o de la început către Guvern. Datorită faptului că nu s-a luat nicio măsură hotărâtă din 
partea Executivului, s-a creat un conflict interetnic care ne aduce aminte de cele întâmplate la 1990 în Târgu 
Mureş. Guvernul a acţionat prompt numai printr-o singură instituţie, Inspectoratul de Stat în Construcţii, dar apoi 
nu a mai aplicat litera legii ca la alte cazuri. Prefecturile, unele ministere nu s-au grăbit iar în unele cazuri au frânat 
procedurile aferente situaţiilor create. Cea mai importantă instituţie a Guvernului care avea obligaţia de a 
interveni, Ministerul Apărării, a făcut publice informaţiile care au clarificat tezele false pe baza cărora s-au 
amplasat cele 52 de cruci de beton până acum şase zile, în cadrul audierilor din Camera Deputaţilor", a mai 
afirmat liderul deputaţilor UDMR. 
Acesta a transmis că dacă Ministerul Apărării ar fi intervenit mai devreme, nu ar fi avut loc evenimentele care "au 
creat conflicte interetnice". 
"Este de neînţeles din ce motiv Ministerul Apărării, doar nu demult, s-a repus la dialog şi a început să pună în 
practică cele definite prin lege şi în acorduri bilaterale. A stabilit pentru săptămâna viitoare o şedinţă comună cu 
autorităţile din Ungaria. Dacă acest fapt s-ar fi întâmplat acum mai bine de o lună de zile, sunt sigur că 
evenimentele care au creat tensiuni interetnice, cum ar fi provocările din partea ultraşilor din 6 iunie, nu ar fi avut 
loc", a conchis Attila Korodi. 
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În data de 6 iunie, de Ziua Eroilor, câteva sute de persoane au forţat intrarea în cimitirul internaţional din Valea 
Uzului, după ce administraţia locală a interzis accesul. Alte câteva sute de oameni, etnici maghiari, au format un 
lanţ uman în faţa cimitirului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prima emisiune de obligaţiuni ipotecare din România va fi listată la Bursa de la Bucureşti la finele lunii iunie 
Prima emisiune de obligaţiuni ipotecare din România lansată de Alpha Bank va fi listată pe 26 iunie 2019 la Bursa 
de Valori din Bucureşti, potrivit unui anunţ al băncii. 
Alpha Bank România a anunţat pe 14 mai că a realizat cu succes prima emisiune de obligaţiuni ipotecare, în 
valoare de 200 de milioane de euro, o premieră pentru sectorul bancar din România. 
Conform comunicatului băncii, obligaţiunile emise pe o perioadă de 5 ani, cu dobândă variabilă, sunt garantate cu 
credite ipotecare de foarte bună calitate şi au obţinut ratingul (P)Baa2 din partea Moody's. 
Atât investitorii instituţionali locali, cât şi cei internaţionali, precum IFC şi BERD, au manifestat un interes deosebit 
pentru această tranzacţie. 
"La aproape 18 ani de la lansarea primului împrumut pentru achiziţia de locuinţe, Alpha Bank România deschide 
un nou capitol pe piaţa bancară locală cu acest nou instrument de finanţare, demonstrând încă o dată capacităţile 
sale de pionierat", a declarat Sergiu Oprescu, preşedintele executiv al băncii, la data menţionată. 
Obligaţiunile vor fi listate nu doar la BVB, ci şi pe Bursa de Valori din Luxemburg. 
"Obligaţiunile ipotecare sunt instrumente moderne de finanţare care vor contribui la dezvoltarea instituţiilor 
financiare din România şi a pieţei de capital", a mai spus Sergiu Oprescu. 
Tranzacţia a fost intermediată de banca de investiţii Barclays Bank PLC în calitate de Lead Manager şi Alpha 
Finance România în calitate de co-manager. 
Ceremonia de deschidere a primei şedinţe de tranzacţionare pentru obligaţiunile Alpha Bank România va avea loc 
la BVB în data de 26 iunie 2019.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCIB organizează conferinţa ''Excelenţa în afaceri. Modelul EFQM - soluţie pentru creşterea competitivităţii'' 
Camera de Comerţ şi Industrie a Municipiului Bucureşti (CCIB) organizează miercuri conferinţa "Excelenţa în 
afaceri. Modelul EFQM - soluţie pentru creşterea competitivităţii". 
Evenimentul este organizat sub auspiciile Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene, în colaborare cu 
EFQM (the European Foundation for Quality Management) şi JASPERS. 
EFQM este o fundaţie non-profit, cu sediul la Bruxelles, care a contribuit la implementarea Modelului de 
excelenţă în peste 30.000 de organizaţii din UE şi alte ţări din lume, iar JASPERS este un parteneriat de asistenţă 
între Comisia Europeană, Banca Europeană de Investiţii şi Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, 
care oferă consultanţă independentă ţărilor beneficiare pentru a le ajuta să pregătească proiecte majore de înaltă 
calitate, care urmează să fie cofinanţate din Fondul european de dezvoltare regională şi din Fondul de coeziune. 
Principalul obiectiv al conferinţei vizează prezentarea şi promovarea Modelului EFQM de excelenţă ca instrument 
de evaluare şi creştere a performanţelor şi competitivităţii companiilor şi organizaţiilor. Prin aplicarea acestui 
model, organizaţiile pot să-şi identifice punctele tari, dar şi zonele în care ar trebui să aducă îmbunătăţiri, pentru 
a-şi creşte şi a-şi consolida poziţia pe o piaţă globalizată şi volatilă, precizează organizatorii. 
Evenimentul se adresează organizaţiilor interesate să se dezvolte şi să-şi îmbunătăţească performanţele şi 
calitatea produselor şi serviciilor: companii din toate domeniile de activitate, spitale şi reţele medicale, instituţii 
de învăţământ, fundaţii, asociaţii, camere de comerţ, dar şi organismelor specializate în certificarea sistemelor de 
management şi acreditarea organismelor de certificare şi instituţiilor guvernamentale cu atribuţii în creşterea 
competitivităţii.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Președintele Consiliului Concurenţei a RĂBUFNIT: 'Eu trăiesc cu impresia că suntem cumva autişti în 
administraţia publică' 
În administraţia publică există colaborare la nivel tehnic, dar nu cu mediul de afaceri, atunci când nu există 
interes, a declarat, marţi, Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei, la conferinţa FoodIntelForum, 
conform Agerpres. 
"Eu trăiesc cu impresia că suntem cumva autişti în administraţia publică. Deci noi odată vorbim, vorbim în general 
între noi, şi există totuşi o colaborare cel puţin la nivel tehnic, sub nivelul politic, eu văd o colaborare destul de 
bună între instituţiile avizatoare. Că noi asta facem. Vine cineva cu o propunere mai bună, mai proastă, şi celelalte 
instituţii îşi dau toate cu părerea. Aici lucrăm binişor cât de bine poate administraţia românească, care nu este din 
păcate foarte bine pregătită şi, desigur, ASE-ul ar putea să ne ajute să avem mulţi economişti în administraţie, să 
avem mai mult conţinut economic în actul nostru decizional şi mai puţin obsesia pentru forma juridică. În esenţă, 
avizarea asta e acum. Încercăm să vedem dacă juridic stau lucrurile în picioare, nu neapărat că ele au sens 
economic sau nu au sens. Deci noi între noi vorbim. Ce nu facem, nu reuşim să vorbim cu mediul de afaceri, când 
nu ne interesează foarte tare. Poate ne e şi frică de ideea asta cu traficul de influenţă, care e o tâmpenie. Cum aş 
putea să iau măsuri bune pentru societate dacă nu vorbesc cu societatea, sau luăm măsuri care favorizează pe 
cineva? Eu sunt acuzat acum că poziţiile noastre pro ridesharing favorizează unele companii şi mai ales cum ar fi 
să luăm decizii care nu ajută pe nimeni", a spus Bogdan Chiriţoiu. 
El şi-a exprimat speranţa ca instituţia pe care o conduce să nu ia multe decizii care nu au niciun rezultat benefic, 
care nu ajută nimănui. 
Chiriţoiu a subliniat că expertiza din România este "închisă în sistemul public" şi că, spre deosebire de alte ţări, noi 
nu avem un sistem de centre alternative de expertiză. 
"Comunicarea este foarte importantă, dar comunicare nu înseamnă numai să vorbeşti. Comunicare înseamnă ce 
faci. Şi cred că problema pe care o văd în societatea noastră, sper că nu atât de mult în instituţia de care mă ocup, 
este că trebuie să fie o anumită consecvenţă între ceea ce spui şi acţiunile pe care le întreprinzi. De asta are 
nevoie mediul de afaceri. Aşa evenimente sunt destul de multe, oamenii se întâlnesc, lumea e drăguţă şi după aia 
te trezeşti cu o ordonanţă de urgenţă sau cu o măsură de care habar nu aveai. Acesta este viciul de bază. Nu 
faptul că nu ne întâlnim şi nu vorbim. Poate nici asta nu facem suficient. Dar că nu văd o consecvenţă între ceea 
ce spunem şi modul cum acţionăm", a spus Chiriţoiu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 OMV Petrom îşi înnoieşte Consiliul de Supraveghere 
OMV Petrom a anunţat marţi numirea lui Thomas Gangl ca membru provizoriu al Consiliului de Supraveghere al 
companiei, precum şi ca vicepreşedinte al Comitetului Prezidenţial şi de Nominalizare, ca urmare a renunţării lui 
Manfred Leitner la mandatul în funcţiile menţionate, potrivit news.ro. 
”În conformitate cu prevederile art. 1537 aliniatul (1) din Legea societăţilor nr. 31/1990 şi ale art. 17.4 din Actul 
Constitutiv al OMV Petrom, Thomas Gangl a fost numit membru provizoriu al Consiliului de Supraveghere şi 
Vicepreşedinte al Comitetului Prezidenţial şi de Nominalizare al OMV Petrom, începând cu data de 1 iulie 2019 şi 
până la următoarea Adunare Generală a Acţionarilor”, arată un comunicat transmis marţi de companie Bursei de 
Valori Bucureşti (BVB). 
Thomas Gangl a absolvit studii de inginerie mecanică la Universitatea Tehnică din Viena şi de asemenea inginerie 
mecanică la Universitatea Salford (Manchester). Şi-a început cariera la OMV în 1998 în calitate de inginer de 
procese în cadrul Rafinăriei Schwechat unde a deţinut mai multe poziţii de conducere de-a lungul anilor. Din anul 
2016, Thomas Gangl a ocupat poziţia de Vicepreşedinte Senior al Unităţii de Afaceri Rafinare & Petrochimie, fiind 
responsabil de toate cele trei rafinării ale OMV. Începând cu 1 iulie 2019, Thomas Gangl va deveni membru al 
Directoratului OMV Aktiengesellschaft, responsabil de Operaţiunile de Rafinare & Petrochimie. 
OMV Petrom este cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est, cu o producţie anuală de ţiţei şi gaze 
la nivel de grup de 58,3 milioane bep în 2018. Grupul are o capacitate de rafinare de 4,5 milioane tone anual şi 
operează o centrală electrică deînaltă eficienţă de 860 MW. 
OMV Aktiengesellschaft, una dintre cele mai mari companii industriale listate din Austria, deţine 51,011% din 
acţiunile OMV Petrom. 
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Statul român, prin Ministerul Energiei, deţine 20,639% din acţiunile OMV Petrom, Fondul Proprietatea deţine 
9,998%, iar 18,352% se tranzacţionează liber la Bursa de Valori Bucureşti şi la Bursa de Valori Londra. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Comisia Europeana cere Romaniei reducerea subventiilor din energie, in special pentru combustibilii fosili 
Romania trebuie sa specifice toate subventiile din energie, in special cele pentru combustibilii fosili, precum si 
planurile si actiunile pe care le are in vedere pentru a le retrage, se arata in raportul de evaluare al Comisiei 
Europene a proiectului planului national integrate privind energia si clima (NECP) publicat marti de executivul 
comunitar. 
Comisia Europeana cere Romaniei sa-si clarifice obiectivele nationale si tintele de finantare in cercetare, inovare si 
competitivitate, legate in special de uniunea energetica, care urmeaza sa fie realizate intre 2020 si 2030, astfel 
incat ele sa poata fi masurate rapid si sa fie adecvate obiectivului de a sprijini implementarea tintelor din planul 
national integrat de energie si clima (NECP). 
Romania trebuie sa sustina astfel de obiective prin masuri si politici adecvate si specifice, inclusiv cele dezvoltate 
in cooperare cu alte state membre UE, cum ar fi planul strategic european privind tehnologia energetica (Planul 
SET), se arata in raportul CE. 
De asemenea, Romaniei i se solicita sa-si intensifice cooperarea regionala cu statele vecine membre UE si din 
grupul CESEC (Interconectarea in sectorul de gaze in Europa Centrala si de Sud-Est), inclusiv in infrastructura din 
domeniul gazelor si electricitatii, energiei regenerabile, eficientei energetice si cercetarii, inovarii si 
competitivitatii, si sa sina cont de provocarile comune si de obiectivele impartasite. 
In raport se mentioneaza ca Romania trebuie sa-si extinda analiza asupra necesitatilor de investitii si a riscurilor 
furnizate de obiectivele strategiei sale energetice, pentru a putea avea o privire generala de ansamblu a 
necesitatilor de investitii in vederea atingerii obiectivelor planului sau national integrat de energie si clima. Tara 
noastra trebuie sa furnizeze o evaluare generala a surselor pentru acea investitie, inclusiv finantarea adecvata la 
nivel national, regional si al UE. 
Comisia Europeana solicita Romaniei si o analiza a interdependentei politicilor privind calitatea aerului si emisiile 
poluante cu informatiile solicitate privind emisiile poluante estimate conform masurilor si politicilor planificate. 
Tara noastra trebuie sa-si integreze mai bine factorii de tranzitie, luand in considerare impactul social si cel asupra 
fortei de munca, prezentand mai multe masuri concrete si intervalul de timp necesare pentru a rezolva 
insuficienta energetica, asa cum s-a solicitat prin Regulamentul UE 2018/1999. 
Nu in ultimul rand, Comisia Europeana cere Romaniei sa discute necesitatile si masurile luate pentru rezolvarea 
dificultatilor structurale determinate de tranzitia catre energia curata in regiunile monoindustriale care depind de 
industria carbunelui sau in alte sectoare cu un consum ridicat de energie. 
Comisia Europeana a publicat marti propria evaluare a proiectelor de planuri ale statelor membre pentru 
indeplinirea obiectivelor uniunii energetice a UE si, in special, pentru atingerea tintelor convenite pentru 2030 la 
nivelul UE referitoare la energie si clima. 
Analiza Comisiei referitoare la propunerile de planuri nationale a vizat, printre altele, contributia lor agregata la 
atingerea obiectivelor si tintelor UE pentru 2030 din cadrul uniunii energetice. In stadiul lor actual, proiectele de 
NECP-uri sunt insuficient de ambitioase, atat din punctul de vedere al energiei din surse regenerabile, cat? i din 
punctul de vedere al eficientei energetice. In ceea ce priveste energia din surse regenerabile, diferenta ar putea fi 
chiar de 1,6 puncte procentuale. In ceea ce priveste eficienta energetica, diferenta ar putea fi de 6,2 puncte 
procentuale (daca este luat in calcul consumul de energie primara) sau de sase puncte procentuale (daca este luat 
in calcul consumul final de energie). 
Vestea buna este ca statele membre au acum la dispozitie sase luni pentru inaltarea propriilor niveluri nationale 
de ambitie. 
Menirea recomandarilor Comisiei si a evaluarilor detaliate este de a ajuta statele membre sa-si finalizeze planurile 
pana la sfarsitul anului 2019 si sa le puna in aplicare in mod eficace in anii urmatori. Planurile nationale ar trebui 
sa ofere claritate si previzibilitate pentru intreprinderi si pentru sectorul financiar, pentru a stimula investitiile 
private necesare. De asemenea, planurile vor facilita programarea de catre statele membre a finantarii prevazute 
in urmatorul cadru financiar multianual, cel pentru perioada 2021-2027. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Preşedinţia Consiliului UE a obţinut consensul privind extinderea şi procesul de stabilizare 
Consiliului Afaceri Generale a adoptat, marţi, la Luxemburg, sub mandatul Preşedinţiei române a Consiliului UE, 
reuniune prezidată de ministrul delegat pentru Afaceri Europene George Ciamba, concluziile privind extinderea şi 
procesul de stabilizare şi asociere, informează MAE. 
Preşedinţie a Consiliului UE, prezidată de ministrul delegat pentru afaceri europene George Ciamba, preşedinţia 
română a reuşit obţinerea consensului pentru adoptarea concluziilor Consiliului privind extinderea şi procesul de 
stabilizare şi asociere, obiectiv care corespunde priorităţii strategice acordate de Preşedinţia română a Consiliului 
UE politicii de extindere şi avansării relaţiilor cu partenerii din regiune”, a transmis MAE, într-un comunicat de 
presă remis MEDIAFAX. 
Plecând de la evaluările şi recomandările din Pachetul Extindere al Comisiei Europene, dat publicităţii pe 29 mai, 
„România a depus eforturi susţinute atât în dialogul cu statele membre, cât şi cu partenerii din regiune, 
intensificate în ultimele săptămâni prin demersuri la nivel de ministru delegat şi la nivelul echipei diplomatice a 
Preşedinţiei române a Consiliului UE pentru realizarea obiectivului de adoptare a unui set de Concluzii echilibrat şi 
cuprinzător pentru toţi partenerii vizaţi de politica de extindere şi de procesul de stabilizare şi asociere”, mai 
spune sursa citată. 
În acest sens, a fost obţinută menţinerea momentului pozitiv şi a dinamicii procesului de extindere, Preşedinţia 
română reuşind, în urma unui proces complex de negociere, să adopte un limbaj ambiţios şi un calendar pentru o 
decizie clară şi substanţială în acest sens cât mai curând posibil şi nu mai târziu de octombrie 2019. 
„Eforturile depuse de Preşedinţia română a Consiliului au permis, astfel, atingerea consensului în jurul unei poziţii 
comune la nivelul Consiliului UE, în lumina recomandărilor Comisiei Europene privind deschiderea negocierilor de 
aderare cu R. Macedonia de Nord şi Albania şi a progreselor remarcabile realizate în ultimul an. Concluziile 
Consiliului salută în mod deosebit Acordul istoric de la Prespa, care a pus capăt disputei de 27 de ani pe tema 
numelui între Skopje şi Atena, a cărui implementare pe durata Preşedinţiei României la Consiliul UE a reprezentat 
o evoluţie majoră şi un exemplu pentru soluţionarea în spirit european a disputelor bilaterale”, conform 
comunicatul de presă al MAE. 
Soluţia agreată prin consens la nivelul tuturor statelor membre reprezintă un semnal pozitiv în sensul prezervării 
perspectivei europene clare pentru partenerii care îndeplinesc paşii necesari în acest sens şi o reconfirmare a 
faptului că promovarea politicii de extindere, pe baza coeziunii interne a UE, contribuie la coerenţa acţiunii 
globale a UE, manifestată în primul rând în vecinătatea imediată. 
Potrivit sursei menţionate, concluziile adoptate, marţi, reconfirmă importanţa politicii de extindere atât pentru 
parteneri, cât şi pentru Uniunea Europeană în ansamblul său şi reafirmă efectul transformator pe care acest 
proces continuă să îl genereze în regiune. 
„În linie cu această abordare, pe durata mandatului său de Preşedinţie a Consiliului, România a acţionat constant, 
inclusiv prin invitarea statelor candidate la evenimentele informale pe care le-a organizat, pentru a transmite un 
mesaj pozitiv partenerilor, esenţial pentru a stimula procesele cuprinzătoare de reformă şi a consolida stabilitatea 
regiunii”, a conchis MAE, în documentul de presă. 
Tot marţi, ministrul George Ciamba a predat, formal, Finlandei Preşedinţia Consiliului UE deţinută de România şi 
care se încheie la finalul acestei luni. 
„Predarea Preşedinţiei române a Consiliului UE Preşedinţiei finandeze a Consiliului UE. Mult succes prietenilor 
noştri finlandezi în următoarele şase luni! Multe mulţumiri Finlandei şi Croaţiei pentru o cooperare extraordinară 
în cadrul trioului Preşedinţiei”, a scris George Ciamba, marţi pe Twitter. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis va participa, joi, la Consiliul European. Discuţii despre conducerea instituţiilor UE 
Klaus Iohannis va participa, joi şi vineri, la reuniunea Consiliului European de la Bruxelles, unde vor fi discuţii 
despre numirile pentru posturile de conducere în instituţiile europene, adoptarea Agendei Strategice a UE 2019-
2024 şi bugetul multianual al Uniunii, informează Preşedinţia. 
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"Subiectele aflate pe agenda de discuţii a reuniunii se referă, în principal, la aspecte legate de numirile pentru 
posturile de conducere în instituţiile europene pentru noul ciclu instituţional, adoptarea Agendei Strategice a 
Uniunii Europene pentru perioada 2019-2024, viitorul buget multianual al Uniunii, combaterea schimbărilor 
climatice, precum şi relaţiile externe. De asemenea, la reuniunea Consiliului European vor fi abordate propunerile 
de recomandări specifice de ţară pentru anul 2019 elaborate de Comisia Europeană, recomandări care urmează 
să fie adoptate în cursul lunii iulie", precizează Administraţia Prezidenţială, într-un comunicat de presă remis 
MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, liderii statelor membre UE vor discuta şi ultimele evoluţii în procesul privind retragerea Marii 
Britanii din UE. 
Vineri, 21 iunie preşedintele va participa şi la Summitul EURO+, în format extins. 
Şeful statului va face atunci, la finalul celor şase luni de preşedinţie a României la Consiliul UE, o prezentare a 
rezultatelor obţinute în implementarea obiectivelor stabilite de către Consiliul European. 
"Liderii europeni urmează să aprobe Agenda Strategică a Uniunii pentru următorul ciclu instituţional, 2019-2024. 
Documentul oferă cadrul şi orientările generale pentru ghidarea funcţionării instituţiilor europene, precum şi 
pentru conturarea unui răspuns consolidat al Uniunii în noul context internaţional. Preşedintele României va 
sublinia că statele membre trebuie să rămână unite în eforturile de adoptare şi implementare a Agendei 
Strategice, aşa cum este reflectat în cele 10 angajamente din Declaraţia de la Sibiu", mai arată sursa menţionată. 
În ceea ce priveşte Cadrul Financiar Multianual post 2020, liderii europeni vor discuta despre calendarul şi etapele 
viitoare de parcurs în procesul de adoptare a viitorului buget al Uniunii. 
"În acest context, preşedintele Klaus Iohannis va face o evaluare a progreselor obţinute de Preşedinţia României 
la Consiliul Uniunii Europene în acest domeniu, exprimând speranţa că eforturile semnificative depuse de ţara 
noastră vor contribui la obţinerea, în timp util, a unui viitor acord", conform sursei citate. 
Cu privire la relaţiile externe, preşedintele va arăta că România "sprijină ferm continuarea şi consolidarea 
angajamentului Uniunii în cadrul Parteneriatului Estic, un parteneriat de importanţă strategică pentru Uniunea 
Europeană", mai notează reprezentanţii Administraţiei Prezidenţiale. 
Ca urmare a rezultatelor la alegerile europarlamentare, o nouă conducere a instituţiilor europene, precum 
Comisia Europeană şi Parlamentul European, va fi stabilită la Bruxelles, în discuţie fiind şi candidaţii grupului 
parlamentar european care a câştigat alegerile, anume Partidul Popular European. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prima vizită a unui șef de stat arab după scandalul mutării ambasadei la Ierusalim - Pe cine va primi Klaus 
Iohannis la Cotroceni 
Preşedintele Klaus Iohannis îl primeşte, astăzi, la Palatul Cotroceni, pe preşedintele Egiptului, Abdel Fattah El-Sisi, 
care face o vizită oficială în România. Cei doi şefi de stat vor evalua posibilităţile concrete de a dinamiza şi 
aprofunda cooperarea bilaterală, pe toate domeniile de interes comun, în special în cel economic. 
Potrivit Administraţiei prezidenţiale, vizita oficială a preşedintele Republicii Arabe Egipt, Abdel Fattah El-Sisi, are 
loc la invitaţia omologului român. Klaus Iohannis îl primeşte, miercuri, la Palatul Cotroceni, pe preşedintele 
egipean. 
"Vizita înaltului oficial în România se înscrie în dinamica foarte bună a contactelor bilaterale la nivel înalt din 
ultima perioadă, cei doi şefi de stat având contacte dese în cadru multilateral, inclusiv cu ocazia Forumului la nivel 
înalt Africa-Europa (Viena, 17-18 decembrie 2018), a Conferinţei de Securitate de la München (15-16 februarie 
2019) şi a Forumului UE-Liga Statelor Arabe (SharmEl-Sheikh, 23 februarie 2019). Totodată, vizita oficială a 
Preşedintelui Abdel Fattah El-Sisi reflectă soliditatea relaţiei bilaterale, precum şi faptul că Egiptul, factor 
important în asigurarea stabilităţii şi securităţii regionale, este unul dintre prietenii tradiţionali ai României în 
regiune", arată sursa citată. 
Cu prilejul consultărilor oficiale, cei doi şefi de stat vor evalua posibilităţile concrete de a dinamiza şi aprofunda 
cooperarea bilaterală, pe toate domeniile de interes comun, în special în cel economic. 
De asemenea, cei doi şefi de stat vor trece în revistă realizările celor două ţări din perspectiva exercitării de către 
România a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene şi de către Egipt a Preşedinţiei Uniunii Africane. 
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Este prima vizită a unui șef de stat arab la București după ce guvernul a anunțat că vrea să mute ambasada 
României din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim, anunț care a iritat lumea musulmană. Reamintim că din cauza 
anunțului făcut în martie de premierul Viorica Dăncilă, regele Iordaniei și-a anulat o vizită de stat la București. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 S-a stabilit audierea in Senat a viitorului ambasador SUA in Romania 
Adrian Zuckerman, propus de presedintele Donald Trump pentru postul de ambasador in Romania, va fi audiat, 
joi, de Comisia pentru Relatii Externe a Senatului SUA. 
Audierea a fost anuntata pe site-ul Senatului american. 
In aceeasi sedinta vor fi audiati mai multi ambasadori nominalizati, printre care reprezentantii SUA la ONU, Libia, 
Egipt sau Emiratele Arabe, transmite Realitatea TV. 
Amintim ca Donald Trump a anuntat, in iulie 2018, ca il va nominaliza pe Adrian Zuckerman, din New Jersey, ca 
ambasador extraordinar si plenipotentiar al Statelor Unite ale Americii in Romania. 
Intr-un comunicat transmis de Casa Alba, se precizeaza ca Zuckerman a emigrat in Statele Unite din Romania la 
varsta de 10 ani si vorbeste fluent limba romana. 
Zuckerman este un avocat in Baroul din New York din 1984 si este partener in cadrul firmei internationale de 
avocatura Seyfarth Shaw LLP. 
A fost co-presedinte pentru proprietati imobiliare si servicii corporate la Epstein Becker & Green New York, iar 
inainte a fost presedinte pentru proprietati imobiliare la Lowenstein Sandler, LLP, New York. 
De asemenea, a detinut si functia de presedinte al unui juriu de selectie judiciara al unei instante civile si de 
arbitru pentru Consiliul Imobiliar din New York. 
Este implicat in activitati filantropice si educationale, fiind membru in board-ul Kids Corp. si in board-ul 
absolventilor Facultatii de Drept din New York. 
A absolvit celebrul Massachusetts Institute of Technology (1979), dar are si o diploma in drept de la New York Law 
School (1983). 
Trump l-a nominalizat pe Zuckerman, insa acesta mai trebuie sa treaca de audierea din Comisia pentru Relatii 
Externe a Senatului SUA si apoi de votul in plen. 
Zuckerman il va inlocui pe actualul ambasador, Hans Klemm. 
(Sursa: Realitatea TV) 
 

 Parlamentul de la Chisinau a stabilit data alegerilor locale 
Parlamentul de la Chisinau a stabilit ca alegerile locale din Republica Moldova vor avea loc pe data de 20 
octombrie, informeaza Radio Chisinau si Unimedia. 
Proiectul de hotarare privind stabilirea datei alegerilor a fost adoptat prin votul unanim al deputatilor, inclusiv al 
deputatilor din Partidul Democrat (PDM) si din opozitie. 
Astfel, campania electorala va incepe la 20 septembrie. Mandatele actualilor primari si consilieri locali au expirat 
la 14 iunie 2019. 
Potrivit Codului Electoral al Republicii Moldova, data alegerilor locale generale sau anticipate se stabileste prin 
hotarare de Parlament, cu cel putin 60 de zile inainte de alegeri. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Macedonia de Nord şi Albania nu mai au loc în UE: Integrarea lor a fost AMÂNATĂ 
Uniunea Europeană (UE) a decis marţi să amâne până în luna octombrie decizia sa cu privire la angajarea de 
negocieri pentru aderare cu Macedonia de Nord şi Albania, informează AGERPRES. 
"Consiliul European va reveni asupra acestei probleme pentru a ajunge la o decizie clară imediat ce va fi posibil şi 
cel mai târziu până în octombrie 2019", au anunţat miniştrii pentru afaceri externe ai ţărilor din UE, în concluziile 
lor adoptate la finalul unei reuniuni la Luxemburg. 
Majoritatea statelor membre sunt gata să angajeze aceste negocieri, pentru că cele două ţări candidate au 
satisfăcut toate exigenţele, însă Franţa, Olanda şi Danemarca frânează procesul de aderare. Rezerve au fost 
formulate, de asemenea, de Germania. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Trebuie să fiu cinstit cu voi: toate ţările membre nu sunt gata să ia decizia de a angaja aceste negocieri în 
următoarele zile", a avertizat preşedintele Consiliului European, Donald Tusk, în timpul unei întrevederi avute la 
Bruxelles cu preşedintele macedonean Stevo Pendarovski. 
La cererea Ciprului, statele membre au adresat de asemenea o atenţionare însoţită de o ameninţare cu sancţiuni 
Turciei pentru "activităţi ilegale" de forări exploratorii de gaz şi petrol în zona economică exclusivă a insulei din 
Marea Mediteraneană. 
"Consiliul subliniază gravele repercusiuni negative imediate pe care aceste acţiuni ilegale o au asupra relaţiilor UE-
Turcia", au avertizat cei 28 de miniştri de externe. "UE se declară gata să reacţioneze într-un mod adecvat şi în 
deplină solidaritate cu Cipru", au atenţionat ei. 
Comisia Europeană şi Serviciul European de Acţiune Externă (SEAE) au fost mandatate să "prezinte fără întârziere 
opţiuni privind măsuri adecvate". 
Turcia a încheiat un acord de uniune vamală cu UE în 1995 şi a obţinut statutul de candidat la aderare în 1999, 
însă negocierile se află într-un punct mort. Statele membre sunt divizate între susţinători ai unei rupturi cu Ankara 
şi cei ai menţinerii unei relaţii cu Turcia. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Autostrăzile din Germania rămân fără taxa pentru mașinile înmatriculate în alte țări 
Curtea Europeană de Justiţie a respins taxa pe autostradă pe care Germania voia să o impună maşinilor 
înmatriculate în alte ţări. Instanţa de la Luxemburg consideră că taxa este contrară legilor europene, pentru că-i 
discrimina pe şoferii care conduceau vehicule înscrise în afara Germaniei. 
Măsura anunţată de guvernul de la Berlin a nemulţumit atât restul ţărilor membre UE, cât şi sindicatele 
transportatorilor. Austria, susţinută de Olanda, a sesizat Curtea de Justiţie a Uniunii Europene, care le-a dat 
dreptate. 
Instanţa a reţinut faptul că taxa încalcă principiul liberei circulaţii în spaţiul european şi produce discriminări în 
funcţie de naţionalitate. 
Taxa ar fi trebuit să intre în vigoare din octombrie 2020, dar acum Germania trebuie să renunţe la ea sau să 
propună o altă formulă, care să nu producă discriminari. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Avion militar INVIZIBIL european, prezentat de Emmanuel Macron la cel mai mare miting aviatic din lume  
Preşedintele Emmanuel Macron a participat luni la ceremonia oficială de deschidere a celei de-a 53-a ediţie a 
Paris - Le Bourget Air Show, cel mai mare miting aviatic din lume, ocazie cu care liderul francez a prezentat un 
model al unui viitor avion de vânătoare european din generaţia a 6-a. 
Însoţit de oficiali din mai multe ţări europene, Macron a dezvăluit un model al aeronavei Future Combat Air 
System (FCAS), dezvoltat de Franţa, Germania şi Spania, care are trebui să înlocuiască avioane multirol ca Dassault 
Rafale şi Eurofighter Typhoon, relatează Euronews. 
"În 2040, forţele armate franceze vor fi echipate cu un avion de luptă construit de europeni pentru a face faţă 
confruntărilor din viitor", a declarat ministrul francez al Apărării, Florence Parly. 
Anunţat în iulie 2017, aeronava va fi invizibilă pe radar şi ar urma să fie echipată cu o serie de arme avansate, dar 
şi drone. Primul zbor al prototipului este programat să se desfăşoare în anul 2026, relatează agenţia Xinhua. 
Salonul Internaţional de Aeronautică şi Spaţiu de la Paris-Le Bourget, fondat în anul 1909, este cel mai mare 
eveniment dedicat industriei aerospaţiale. Cea de-a 53-a ediţie a mitingului aviatic se desfăşoară în perioada 17-
23 iunie. Aproximativ 2.000 de companii din 48 de ţări urmează să prezinte diverse echipamente aviatice.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Facebook anunţă lansarea monedei virtuale Libra 
Facebook a dezvăluit, marți, planurile de a lansa o monedă virtuală numită Libra, cel mai recent pas în efortul său 
de a se extinde dincolo de rețelele sociale și de a avea acces la comerțul electronic și la plățile globale, potrivit 
Reuters. 
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Facebook a înființat împreună cu 28 de parteneri o companie de tehnologie financiară în Geneva, numită 
Asociația Libra, care va guverna noua sa monedă digitală, care va fi lansată în prima jumătate a anului 2020, 
potrivit Reuters. 
Compania a creat, de asemenea, o filială numită Calibra, care va oferi portofele digitale pentru a salva, trimite și a 
cheltui monedele Libra. 
"Calibra" va fi conectată la platformele de mesagerie Facebook Messenger și WhatsApp, care deja au peste un 
miliard de utilizatori. 
Prin acest demers, Facebook speră nu doar că va furniza tranzacții între consumatorii stabiliți și întreprinderile din 
întreaga lume, ci că va oferi clienților care nu au accesat servicii bancare până acum posibilitatea de a beneficia de 
servicii financiare pentru prima dată. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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